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Városi bál Szabadtéri
Farsangi Felvonulás

Az est konferansziéja, Szép Bence üdvözölte
a vendégeket, majd a hagyományos városi bált V.
Németh Zsolt országgyûlési képviselõ, Vasvár
város polgármestere nyitotta meg. A bál meghí-
vott sztárvendége a népszerû énekes, elõadómû-
vész Szûcs Judith volt, akit a nyitást követõ pilla-
natokban Szép Bence,
az est konferansziéja e
szavakkal ajánlotta a
nagyközönségnek: Volt
egyszer egy 14 éves
kisfiú, aki rajongott
Szûcs Judithért. Ez a
kisfiú most városunk
polgármestere � majd
egy bakelit lemezt
adott át a polgármester-
nek, hogy azt mint ra-
jongó, most dedikáltat-
hatja a mûvésznõvel. 

Egy ilyen lánynak a diszkóban a helye,
vagy legalábbis a vasvári városi bálban. Nos,
Szûcs Judith nem okozott csalódást. Nyitó-
táncra invitálta a báli sokadalmat, majd a retro-
stílus koronázatlan királynõje vérpezsdítõ
dalos blokkja zárásaként körtáncra invitálta a
bálozókat. Az énekesnõt hallgatva elmondha-
tó, Judith jó választás volt. Hangja, közvetlen,
bájos stílusa mit sem változott az elmúlt évti-
zedek alatt. A manapság divatos komputerke-
veréssel �csiszolt� énekhangok ellentettjeként
hallhattuk, Szûcs Judith hangja ma is egykori
hangszínében tündököl, ami a sok gépi zenei
hang mellett már-már üdítõleg hat. Félórás
mûsorát vastaps köszöntötte. Kár, hogy mind-

járt a vacsora után érkezett a mûvésznõ. Kis
tánc, rövid báli bemelegítés után következett a
vacsora a Gourmet Pizzéria szervírozásában, a
vendéglátásért a büfé új bérlõje volt a felelõs,
aki a csodálatos új mûvelõdési ház kávézóját is
bérli, s amely vendéglátó egység a jövõben

Mûvészkávézóként üzemel,
összhangban a mûvelõdési ház
nyitva tartásával és annak ren-
dezvényeivel. Ezen az estén
nem csak a zene, a tánc, de a
gasztronómia is fõszerepet ka-
pott. No és a borok, így a hegy-
háti borok ízvilága is elõtérbe
került. A Határmenti Vinotéka
(Oszkó) tájjellegû borainak
kóstolása pedig szélesítette azt
a kínálatot, amely az ország leg-
nemesebb bortermelõ vidékei-

rõl összeválogatott 14-féle borral együtt csak
növelte a kulináris élvezeteket. 

Nem csoda, hogy a több mint 100 fõs báli
közönség kitûnõen érezte magát. Ebben nagy
érdemeket szerzett a dunaújvárosi Digital Ze-
nekar, akik a teljes könnyûzenei repertoárt
tudták, megfûszerezve cigányzenével, Monti-
csárdással és a Pacsirtával...

A bál kivilágos kivirradtig tartott. Az utol-
sóként távozók már a vasárnapi szentmisére
igyekvõkkel találkoztak. Ami mintegy jelezte
is, hogy torkoscsütörtök, húshagyó kedd, s
azután vége a farsangnak, kezdõdik a húsvét
elõtti böjti idõszak. S ez így van rendjén.

� kas �

Udvardi Erzsébet
kiállítása

Udvardi Erzsébet Kossuth- és Mun-
kácsy-díjas festõmûvész kiállítása a Do-
monkos-kolostorban február végéig te-
kinthetõ meg. Az advent elsõ vasárnap-
ján nyílt tárlatot a közönség a nagylelkû
szponzorok támogatásának köszönhetõ-
en láthatja: Master-Cart Kft., Vasvár és
Vidéke ÁFÉSZ, EDS Kft., Csörnöcmenti
Termelõszövetkezet. Köszönet érte.

Idén második alkalommal rendezték meg a
szabadtéri farsangi felvonulást a Városi Zeneis-
kola és a városi Mûvelõdési Ház szervezésében.

A járókelõk érdeklõdését fél 4-kor a
Gyöngyhalász Zenekar latin-amerikai zenéjé-
vel keltette fel. (Õk az este folyamán felléptek
Nagymákfán is.) Utána Tóth Hanga mutatta
be ugrókötél-mûsorát, majd fél ötkor a Vasvá-
ri Ifjúsági Fúvós Zenekar fokozta a jó hangu-
latot. Nincsen farsang, pláne karnevál, jelme-
zes felvonulás nélkül. Kisvárosunkban a jel-
mezes kavalkádról a lelkes gyerekcsapat gon-
doskodott. Ötletes jelmezeiket (no és a szülõi
segítséget) a versenyben elindult gyerekek
produkciójával együtt a szigorú zsûri bírálta
el. A gyõztesek értékes ajándékokat kaptak.

Mivel a mediterrán téli idõjárás ellenére is
hidegre fordult az este, ezért a vasvári karne-
vál a Mûvelõdési Ház falai között folytató-
dott, ahol tea, fánk és aprósütemény várta a
betérõket. Bábjáték és reneszánsz tánc zárta a
programot. Farkas Anikó még egy rögtönzött
táncórát is tartott a bátrabbaknak.

Jövõre folytatása következik!



VASVÁRI ÚJSÁG2 2008. február 7.

A Nyugat-dunántúli Regionális Munka-
ügyi Központ vasvári kirendeltsége aktív
munkaévet zárhatott, de már most látszik,
hogy az idei esztendõ sem tartogat keve-
sebb kihívást számukra. Sõt! A kirendelt-
ség vezetõjét, Köris Tibornét egy kis ösz-
szegzésre kértük.

�Kirendeltségünknek az elmúlt évben nagy
kihívásokkal kellett szembenéznie. A régiós át-
alakulás, a minket is utolérõ létszámcsökken-
tés, a szinte folyamatosan változó jogszabá-
lyok, az új feladatok, szolgáltatások, a teljesen
átalakított számítógépes támogatottság részle-
ges bevezetése mind-mind komoly terhet róttak
a kirendeltség valamennyi dolgozójára. Ebben
a nehéz környezetben igyekeztünk olyan szín-
vonalú munkát végezni, amit ügyfeleink eddig
tõlünk megszoktak. Most lássunk néhány szá-
mot a kirendeltség elmúlt évi munkájából.

A nyilvántartott álláskeresõk száma átlago-
san havi 724 fõ volt, ami csaknem 10%-os
emelkedés a 2006-os évhez képest. Közülük
73 fõ (10%) pályakezdõ álláskeresõ, 167 fõ
(23%) rendszeresen szociálisan segélyezett,
262 fõ (36%) álláskeresési ellátásban részesül,
és 27%-k tartósan, legalább egy éve nyilván-
tartott álláskeresõ.

Az álláskeresõk esélyegyenlõségének elõ-
segítése érdekében 2007-ben 54 fõ álláskere-
sõnek támogattuk a képzését. Ezek elsõsorban
szakmát adó, nyelvi, számítástechnikai és ha-
tósági képzések voltak. Közhasznú foglalkoz-
tatás keretében 15 fõ, foglalkoztatást elõsegí-
tõ bértámogatás keretében 24 fõ, távmunká-
ban 5 fõ, munkahely megõrzõ támogatásban 5
fõ, költségvetési rehabilitációs bértámogatás
keretében további 45 fõ foglalkoztatásához já-

rultunk hozzá támogatásainkkal. 8 fõ álláske-
resõ vállalkozóvá válását szintén támogattuk.

2007-ben 755 új alkalmi könyvet adtunk
ki, ez a már kiadottakkal együtt 2170 fõ alkal-
mi foglalkoztatását tette lehetõvé az év során.

2007-ben nagy hangsúlyt helyeztünk az ál-
lásfeltárásokra, ezzel is segítve ügyfeleink el-
helyezkedését. Az év során 521 állást tártunk
fel, 810 esetben tartottunk kapcsolatot mun-
káltatókkal, aminek 60%-a személyes kapcso-
lattartás volt. Folytattuk a tavalyi évben is a
negyedéves munkaerõ-gazdálkodási felmé-
rést, amelybe 30 munkáltatót vontunk be.
Részt vettünk a hagyományos õszi prognózis-
ban is, 11 céget kerestünk fel kérdõívünkkel.

Az álláskeresõknek az év során folyamato-
san biztosítottuk az egyéni munka, képzési,
rehabilitációs tanácsadás lehetõségét. A 388
tanácsadáson összesen 221 álláskeresõ vett
részt. Az egyéni tanácsadásokon kívül, hely-
ben, csoportos tréningeket is szerveztünk.
2007 májusában háromnapos tréninget tartunk
az újonnan regisztrált álláskeresõknek, amely
során az álláskeresési ellátásokról, megállapo-
dásokról, támogatási lehetõségekrõl, szolgál-
tatásokról tájékoztattuk ügyfeleinket. A pálya-
kezdõ álláskeresõknek szintén háromnapos
pályaorientációs tréninget szerveztünk, ahol
álláskeresési technikákat, önéletrajzírást sajá-
títhattak el a résztvevõk. A tartós, több mint
egy éve folyamatosan regisztrált álláskeresõk
számára pedig csoportos motivációs tréninget
szerveztünk, ahol önismerettel, készség- és
képességfejlesztéssel ismerkedhettek az állás-
keresõk. 2007. november közepén 16 fõvel ál-
láskeresési klubot szerveztünk a Mûvelõdési
Házban. Ennek keretében a hallgatók szakem-
berek folyamatos támogatásával a gyakorlat-

ban sajátíthatták el az álláskeresés módszereit.
A helyi tréningeken túl több ügyfelünk vett
részt a szombathelyi állásbörzén és a szombat-
helyi képzési kiállításon. Ez utóbbin az egyé-
ni részvétel mellett a helyi általános iskolából
15 fõs tanulói csoport utazott a kiállítás meg-
tekintésére.

A tavalyi évben több rendezvényt is szer-
veztünk, illetve képviseltettük magunkat ren-
dezvényeken. Rögtön az év elején, márciusban,
kistérségi összejövetelen tartott tájékoztatót
Kiss Ambrus fõigazgatóúr a közmunkaprog-
ram helyi lehetõségeirõl, ahol a térség munka-
erõ-piaci helyzetérõl is hallhattak beszámolót.

2007. november 7-én Vasváron a Városháza
dísztermében megrendeztük az elsõ Munkálta-
tói Fórumot, melyen 17 munkáltató képvisel-
tette magát. A programok között szerepelt az új
szolgáltatási modell bemutatása, a nyugat-du-
nántúli RMK honlapjának bemutatása, a kibõ-
vült START kártya rendszer ismertetése, a
Hegyháti Foglalkoztatási Paktum stratégiájá-
nak bemutatása és aktuális kérdések.

Az elmúlt évben elõször a kirendeltség
munkájáról az ügyfeleinket elégedettségi fel-
mérés keretében kérdeztük meg. Ez a felmérés
név nélkül készült, és a kirendeltségre nézve
nagyon jó eredménnyel zárult. A megkérde-
zett álláskeresõk 81,85%-a nagyon elégedett a
kirendeltség munkájával. A válaszolók
97,5%-a úgy ítélte meg, hogy munkatársunk
minden tekintetben megfelelõ segítséget nyúj-
tott ügyében. A válaszoló munkáltatóknak pe-
dig a 94,44%-a elégedett a kirendeltség mun-
kájával, szolgáltatási tevékenységével. Ezek
az eredmények mindenképpen kárpótoltak
minket minden nehézségért.�

� pam �

Nehéz évet zárt a Munkaügyi Kirendeltség
Beszélgetés Köris Tiborné kirendeltségvezetõvel

Nyugat-Pannon
Felnõttképzési Vándorbörze Vasváron
Február 19-én, kedden 10.00-14.00 óráig a Mûvelõdési Házban tartják azt az informáci-

ós börzét, melyre az álláskeresõket várják elsõsorban Vasvárról és térségébõl. A tájékozta-
tó fórumon a megyei, régiós felnõttképzõ intézmények mutatják be képzési kínálatukat.

A helyszínen lehetõség nyílik a tájékozódás után jelentkezni tanfolyamokra. Az élet-
hosszig tartó tanulás jegyében ezek elvégzésével, a naprakész tudás megszerzésével köny-
nyebb lehet az elhelyezkedés a munkaerõpiacon is.

A börzén személyes konzultációra is mód nyílik majd a munkaügyi kirendeltség munka-
társaival azok számára is, akik nem regisztrált munkanélküliek.

Gyermekkel érkezõ szülõk is zavartalanul tudnak majd a konzultáción figyelni, mert a
kicsik számára gyermek-foglalkoztatót kínálnak a rendezvény ideje alatt a szervezõk.

A rendezvényt a Nyugat-dunántúli Regionális Munkaügyi Központ a Limex Kft.-vel kö-
zösen az Országos Foglalkoztatási Közalapítvány támogatásával szervezi.

További információk a vándorbörze honlapján érhetõk el: www.feva.limexnet.hu.

Meghívó
A Ficánkoló Óvoda és a Vasvári Kis-

dedóvó Egyesület szeretettel vár min-

den érdeklõdõt február 12-én délután 14

órára a Mûvelõdési Házba Boldizsár Il-
dikó elõadására.

Az elõadás címe: A mesék élni segí-
tenek.

Az elõadó több mint 20 éve foglal-

kozik mesekutatással, a mese terápiás

felhasználásával (a gyakorlatban is).

Egyik legfõbb törekvése, hogy a me-

sék hazánkban is elfoglalhassák az õket

megilletõ helyet, ne csak kisgyermekek

szórakoztatásaként gondoljanak rájuk.
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Minden napra jut egy karnevál, egy koncert,
egy negatív hír, vagy akár több is. Elég nehezen,
de azért viseljük e nem mindennapi kor különös
terheit. Nem zúgolódunk, elvégre farsang van.
Torkoscsütörtök, húshagyókedd, azután jöhet a
böjt. (Nem a hét szûk esztendõ, abban már egy
ideje rendesen bennjárunk.) Most csak a farsan-
got lezáró, testi-lelki megtisztulást jelentõ böjti
idõszakra gondolok, amely a húsvéti ünnepkör-
rel megint ünnepélyes dimenziókat nyit meg. Az
örök emberi lét alapkérdéseire a feltámadás,
Krisztus feltámadása a válasz, ez tesz pontot ar-
ra a bizonyos létet feszegetõ emberi kérdésre.

Minden napra jut egy újabb...
Igen, egy újabb botrány. Ellehetetlenülõ vilá-

gunkban szinte alig van hazai település, amelyik-
nek nem jut ki a �jóból�. Emelkedõ energiaárak,
bezárás rémétõl rettegõ közintézmények, isko-
lák, kórházak, és így tovább. A botrányok toplis-
táját most az egészségügyi vezeti. A beteggel, a
sérülttel hol az egyik, hol a másik kórházba nem
érnek oda idõben. Hol itt, hol ott diagnosztizál-
ják rosszul a pácienst, aki azután az esetek több-
ségében belehal ebbe a fenemód állampolgár- és
szolgáltatás-specifikus, reformista monopolkapi-
talista, farizeus ellátó rendszer hiányosságaiba.
Miközben spekuláló, extraszolgáltatásokat és le-
hetõséget, kiszolgálást ígérõ politikusok hada
magyarázza didaktikusan, mitõl is lesz nekem az
a fizetõs rendszer olyan jó. Miközben az ezer
sebbõl vérzõ egészségügy rémséges valósága ri-
aszt bennünket nap mint nap. Közben hullik a
nemzet színe-virága. Évente 64 ezren halnak
meg, közülük minden negyedik ember rákban...

Az évente növekvõ lélekszámcsökkenés honi lé-
lektelenségünkkel egyenesen arányos. 64 ezer
ember egy tekintélyes méretû város lakossága.
Tíz év alatt tízvárosnyi állampolgárral lesz keve-
sebb Magyarországon. 

Az utóbbi hetekben egy lélekkel Vasváron is
kevesebben lettünk. Azóta hasonló történetek tu-
catjait tárták elénk más települések polgárai. 

És minden napra (ki)jut most már mindenfé-
le jóból, így a sztrájkokból is. És minden napra
jut átlagban legalább 8�10 nyilatkozó politikus,
országos cégvezetõ, kommunikációképtelen kom-
munikációs igazgató, öltönyös, jólfésült vezér, hír-
nök, hírvivõ, szóvivõ. E sor egyre csak dagad.

És minden nap úgy fekszünk le, ahogyan ébred-
tünk. Meggyötörten, ráncokkal homlokunkon, ag-
gódva jövõnkért, gyermekeinkért, családtagjain-
kért, barátainkért. És közben háborog lelkünk is.
Minden napra jut bõven a felemelkedést ígérgetõ
lózungokból. Lassacskán már csak lózung, ígérge-
tés van, miközben egyre fogy életünk napjainak
száma. Így ötven fölött, már egészen más dimenzi-
ókban jár az ember. Minden nap, minden órában
úgy érzi, mintha minden perc és pillanat duplán
számítana, s azon töpreng, vajon életünk, amelyet
felfoghatunk egy nagy játékként is, vajon az égi-
földi hosszabbítás hányadik percében is járhat?
Csak az a kérdés, életünk percei kinek a kezében
vannak, s akinek a kezére bízzuk sorsunkat, rendel-
kezik-e a szakmai tudáson túl azzal a nélkülözhe-
tetlen erkölcsi felelõsséggel. Ha nem, úgy orosz ru-
lettra kárhoztatnak bennünket. Halálosan komoly
dráma ez, egyre halálosabb...

� sok �

Minden napra

FÜGGETLEN PARABOLAANTENNÁVAL FOGHATÓ
ADÁS, ÁLLANDÓ, JÓ KÉPMINÕSÉG!

Gyors, pontos és szakszerû telepítés, több mint 10 év tapasztalattal.
RENDELJE MEG ÖN IS A JÖVÕ TECHNIKÁJÁT MÉG MA!
Regisztráljon a következõ adatokkal és nézzen akár két TV-n is külön csatornákat egy havi díj
áráért! (név, cím, anyja neve, szül. hely, idõ, szig. szám, telefonszám, melyik csomag, 1 v. 2 TV)

VÁLASZTHATÓ CSOMAGOK:
� MINI csomag 1.200 Ft/hó, 14 magyar adás (csak 1 TV-re)
� ALAP csomag 2.700 Ft/hó, 37magyar adás (akár 2 TV-re)
� MOZI csomag (opcionális: HBO, HBO 2, CINEMAX)

TELEPÍTÉSI DÍJ ÉS ANYAGKÖLTSÉG:
alap keretek között INGYENES, helyszínen nem kell fizetni*!
Ettõl eltérõ eseteket helyszínen kell megbeszélni.*

A tájékoztatás nem teljes körû, kérem, érdeklõdjön a részletekrõl az alábbi elérhetõségeken:
Megrendelés és bõvebb felvilágosítás:

SZATH-ELIT Antenna Szaküzlet Szombathely, 11-es Huszár út 61.
Tel.: 06-30/9376-207, 06-94/511-555 � E-mail: info@divetime.hu

Katonai
hagyományõrzés
2007. december 15-én az Oszkói Hegypász-

tor Kör baráti hangulatú vendégháza adott he-
lyet az Árpád-kori magyar katonai hagyomány-
õrzõk Hagyományõrzõ Összefogás néven
meghirdetett elsõ találkozójának. Az összefo-
gásban a nyugat-magyarországi kistérség � ha-
gyományõrzõ megnevezéssel a Nyugati Gyepû
� három megyéjének (Vas, Zala, Gyõr-Moson-
Sopron) íjászai képviseltették magukat. Céljuk
egy, az egész évet felölelõ íjász-hagyományõr-
zõ rendezvénysorozat létrehozása.

Havi rendszerességgel tartanak majd olyan
jellegû íjászversenyeket, amelyeken csak a
9�10. századi íjak formai rekonstrukcióival, il-
letve korhû viseletben indulhatnak a nevezõk.

Nézeteik szerint, ezek a külsõségek � sok
más mellett � segítenek megteremteni azt a
bensõséges atmoszférát, amely alkalmas arra,
hogy méltón tisztelegjenek nemzetünk dicsõ
hadfiai elõtt.

Mindazok, akik vonzódást éreznek e kor
iránt, és a részletekrõl illetve a rendezvénye-
inkrõl szeretnének többet tudni, Simon Csabá-
nál a Nyugati Gyepû vezetõjénél érdeklõdhet-
nek a 30/471-4304-es telefonszámon.

Ezúton szeretnénk megköszönni Jóna
Tiborné Vasvár, Lukács Károly és neje Vas-
vár, Németh Imre Vasvár, Sipos-Tompa Já-
nos Vasvár, Ekmann Tibor �MM� Méhésze-
ti Kft. Vasvár, Papp Krisztián és neje Oszkó
támogatását.

Simon Csaba

Különös haláleset
Városunkban sajnálatos haláleset tör-

tént. Január 23-án, szerdán este influen-
zás tünetek után váratlanul elhunyt a 38
éves Varga László. Miként arról országos
híradások számoltak be, a beteghez � ed-
digi információk szerint � késve érkezett
ki az ügyeletes orvos, aki a mentõk újra-
élesztési kísérletét is leállíttatta. Az eset
megdöbbenést váltott ki város polgárai-
ból, s annak nagy visszhangja volt (van)
szakmai körökben is.

Mivel az ügyeletet ellátó orvos értesü-
léseink szerint Kenyában nyaral, így õt
nem kérdezhettük meg, s mivel az esetet
hivatalos szervek vizsgálják, annak befe-
jezéséig újságunk nem kívánja az ügyet
inkriminálni.

Megkeresésünkre az elhunyt élettársa,
Kelemen Éva az alábbiakat mondta: Ké-
ri, hogy a helyi lap, a Vasvári Újság a hi-
vatalos vizsgálat lezárásáig ne foglalkoz-
zon az esettel. Kérését kegyeleti okokból
tiszteletben tartjuk. A vizsgálat lezárását
követõen azonban visszatérünk az esetre.



A hátrányos helyzetû Vasi Hegyháton
élõknek a LEADER program adott lehetõ-
séget a vidék értékeinek megõrzését, fenn-
tarthatóságát és fejlesztését szolgáló célok
elérésére.

22 önkormányzat, vállalkozók és
a civil szféra összefogásával hozták
létre a helyi akciócsoportot három
éve, s mára testet öltenek a prog-
ramban felvállalt elképzelések.

Vasvárról négy szervezetnek 7
pályázata nyert el vissza nem térí-
tendõ támogatást összesen mintegy
17 és fél millió forintos összegben.
Úgy is mondhatnánk: ennyi külsõ
forrást hozott ide néhány lelkes em-
ber. Önkéntes társadalmi munkával
megírták pályázatukat, lebonyolítot-
ták a kivitelezést, és lelkiismeretesen
el is számoltak a kapott támogatás-
sal. Önzetlen munkájuknak szem-
mel látható, kézzel fogható gyümöl-
cseit kívánjuk bemutatni most indu-
ló több részes cikksorozatunkban.

Vasvár Város Önkéntes Tûzoltó
Egyesülete két elképzelést is tetõ alá
hozott. Egyiket szó szerint. Sokan fel-
fedezték már: a Körház udvarán ke-
cses torony nõtt ki a földbõl, tetején hetyke kis
szélkakassal. Kíváncsian kérdezgetik: vajon
mi célból? Mi is ezt tettük, s Németh László
parancsnoktól kaptuk meg a választ:

� Amikor készült a Körház, áldozatul esett
az 1910-ben épült régi tûzoltó szerház. Na-

gyon szép tornyos épület volt. Helyére �szoc-
reál� lapostetõs garázs került. Erre építettünk
most tetszetõs nyeregtetõs megoldással egy
felsõ szintet, melybe a klubhelyiségünkön át
juthatunk fel.

� Mekkora ez az újonnan nyert tér, és
mi a szándékuk vele?

� Nyolcvan négyzetméteres, egy légte-
rû. Már csak a belsõ munkák vannak hátra,
na meg az épületrész homlokzatának a szí-
nezése. Kiállítóhely kap helyet itt a terve-
ink szerint.

Kistérségi Tûzoltó Múzeumot szeret-
nénk létrehozni, a Hegyháton még fellel-
hetõ tûzoltóemlékek, relikviák bemutatá-
sára. A városi múzeum gyûjteményébõl is
vennénk át a tûzoltósággal kapcsolatos
anyagokat.

� És a torony?
� Ez azon túl, hogy jelképesen utal a

patinás régi tûztoronyra, egyúttal gyakor-
lati funkciót is kap. Gépi csörlõvel ellátott
tömlõszárító torony. Egyszerre négy töm-
lõt lehet benne felhúzni.

� Mikorra lesz készen ez az új építésze-
ti együttes, és mennyibe került?

� Június 14-én tartjuk a 125 éve létrehozott
vasvári Tûzoltóság emlékünnepét, terveink
szerint akkor avatjuk.

Ami pedig a bekerülését illeti, ez bruttó 7
millió 133 ezer forint, s ebbõl sikerült a pályá-
zaton 5 milliós támogatást elnyernünk. A

fennmaradó részt egyesületi saját erõbõl és
egyéb támogatóink � így az önkormányzat �
segítségével tudtuk biztosítani. Tagjaink sok
önkéntes munkát is végeztek, ezzel költség-
megtakarítást is elértünk.

� Nyilván Ön is sokat tett az ügy sikeréért.
Említene még más neveket is?

� Abban, hogy sikeresen pályáztunk, hogy
terveink valóra válhatnak, fontos szerepe volt
Adorján Tibornak, Szabóné Kántor Anitának,
Bozzai Lajosnak, Katona Istvánnak.

� Említette az egy és negyed évszázados
városi tûzoltó jubileumot, illetve, hogy kiállí-
tással fognak emlékezni elõdeikre. Úgy tudjuk,
a másik nyertes pályázatuk is ezzel függ össze.

� Igen, egy kiadványt jelentettünk meg a
jeles évforduló kapcsán, a tûzoltósággal kap-
csolatban állók részére.

� Kilencvenhárom oldalas, ízléses kivitelû
színes kis könyvecskét tartok a kezemben,
melynek címe: A vasvári Tûzoltóság 125 éve
avagy Szent Flórián katonái Vasváron. Mon-
dana errõl néhány mondatot?

� A 24-ik órában vagyunk a tekintetben,
hogy Vasvár legrégebbi máig is mûködõ, a he-
lyi közéletre egyik legnagyobb hatást kifejtõ

civil szervezetének múltjából megmentsük
azokat az emlékeket, értékeket, melyeket még
egyáltalán lehet. Továbbá ezeket be is kell
mutatnunk, ezzel is népszerûsítvén a tûzoltó
életet. Ezért születetett ez a kiadvány is, mely-
nek szerkesztõje Bozzai Lajos.
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AVOP-LEADER
A vasvári tûzoltóság 125 éve

Az Önkéntes Tûzoltóegyesület tagjai 1890 tájékán
Balról jobbra. 1 sor: Novák József, Dr. Szita Elemér orvos, Bertalanffy Tibor,

Molnárffy Géza, Horváth József elnök, Barabás István fõparancsnok,
Vásárhelyi János alparancsnok, Sütõ Ödön, Lerc János

2. sor: Barbalics Lajos, Németh Mihály, Gampel Lõrinc, Kovács János, Egyed József,
Szabó György, Szaller János, Szökrön József, Simon János, Fekete István, Weisz Joachim, Ács György

3. sor: Dömötör János, Bõdy József, Mór István, Csukovics József, Herényi József,
Marafai Ignác, Szabó Antal, Braun Ferenc, Szabó János.

4. sor: Neher Sándor, Fodor Antal, Nagy István, Pantali Lajos
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Nagyon sok értékes dokumentum és fotó
került elõ az anyaggyûjtés során, olyannyira,
hogy a kötött terjedelmi korlátok miatt �
bánatunkra � számos dolgot ki is kellett belõ-
le hagynunk.

Ezt a témát alaposabban is fel kívánjuk még
dolgozni, és reményeink szerint bõvebb terjede-
lemben is bemutatni akár egy másik kiadvány-
ban, hiszen célunk, büszkeségre okot adó múl-
tunk dokumentumainak felkutatása, archiválása.
Csak úgy, mint a kallódó régi tûzoltószerszá-
mok, eszközök felújítása, mûködõképessé tétele.

Visszatérve évfordulós kiadványunkhoz.
Benne képeket, jegyzõkönyveket láthatunk az
egyesület alapításkori idõszakától kezdve nap-
jainkig a helyi tûzoltóéletbõl. A tag és vezetõsé-
gi névsorokat böngészve városunk köztisztelet-
ben álló személyeinek, családtagjainknak, ked-
ves ismerõseinknek neveire bukkanhatunk. En-
nek érzékeltetésére itt most csupán egy körülbe-
lül 120 évvel ezelõtt készült képet mutatunk be.

� Mennyi támogatást nyertek el ehhez a ki-
adványhoz?

� A könyv kétszáz példányban készült el, és
620 ezer forintért tudtuk megjelentetni. Ebbõl
527 ezret kaptunk a LEADER támogatás révén.

� Kiknek szánják az emlékkönyvet?
� Elsõsorban a 47 fõs rendes egyesületi

tagságunknak, pártoló és tiszteletbeli tagjaink-
nak, támogatóinknak, továbbá a tûzoltósággal
múltban és jelenben kapcsolatban állóknak.
Legyenek bár vasváriak, vagy innét elszárma-
zottak. Február 22-én kívánjuk ünnepi köz-
gyûlésünkön hivatalosan is bemutatni, illetve
átadni az érintetteknek.

� Újságunk és a város polgárai nevében is
gratulálunk az egyesület vezetõségének, egész
tagságának � áldozatos tûzoltómunkájukon
túli � kiváló szervezõ, építõ készségükhöz is!

További szép sikereket kívánunk, az évfor-
dulós ünnepségrõl természetesen majd beszá-
molunk.

� aus �

�Virágzó Magyarország�
Film készült Vasvárról

Régóta hagyomány így év elején, hogy a
városvezetés � összegzõ és elõretekintõ cél-
zattal � találkozóra hívja a civil szervezetek
képviselõit. Idén sem volt ez másképp, ám
valami most még izgalmasabbá varázsolta
ezt az együttgondolkodást.

Harmincnégy meghívott szervezettõl több
mint hetvenen jöttek el a mûvelõdési központ
színháztermébe január 14-én. Nem csak veze-
tõk, hanem az egyleti tagok közül is sokan.

Kovács Tilda a bevezetõjében kiemelte,
hogy a civil élet szereplõi közösségi tevé-
kenységüket nem csak saját örömükre vég-
zik, hanem a város egész közösségének örö-
mére is. Az önkormányzat részérõl megkö-
szönte azt a folyamatosan megnyilvánuló tá-
mogatást, segítséget, melyet a kultúra, a
sport, a tûzoltóság, a polgárõrség és a szoci-
ális vagy karitatív területeken mûködõ szer-
vezetektõl kapnak munkájukhoz. Személy
szerint õ maga is, mint alpolgármester. Kérte
legyen ez így továbbra is és kinyilvánította:
ezt a támogatást kölcsönösen � lehetõségei-
hez mérten � a város úgyszintén megadja a
civileknek. Nem is lehet ez másképp, hisz e
szervezetek a település legaktívabb polgárait
tömörítik.

V. Németh Zsolt polgármester a települési
jövõ távlatos tervezésérõl szólt. Az elõkészü-
letben lévõ nagyobb horderejû pályázatok,
nagyban befolyásolhatják a város életét. Ki-
emelte a járóbeteg-centrum fejlesztési tervét,
a városközponti rehabilitációt, a Békeházhoz
kapcsolódó koncepciót és a csatornahálózat
bõvítését. Egy film közös megtekintését java-
solta, s a találkozó végül oldott beszélgetéssé
alakult át.

A civil szervezeteknek is köszönhetõ a vá-
ros iránti külsõ érdeklõdés megélénkülése.

A Sziget Produkciós Stúdió a múlt nyáron
forgatta, és mostanra készítette el 20 perces
Vasvárról szóló filmetûdjét a Virágzó Magyar-
ország címû település bemutató sorozatának
keretében. A lírai zenével aláfestett profi pro-

móciós film indításként festõi városkép- imp-
ressziókat villant fel. Képi és narrációs eszkö-
zök gazdag tárházát felvonultatva észrevétle-
nül hatása alá vonja a nézõ érzelemvilágát.
Ezen át éri el a kívánt hatást: informál, vagyis
a befogadó értelmét is meghódítja az így ki-
alakított képi világ.

�Egy filmnek kellett ahhoz készülnie,
hogy megtudjuk: milyen gyönyörû szép he-
lyen is élünk!� � fogalmazta meg szívbõl jö-
võen sokak véleményét Baán Erika. A pol-
gármesteri hivatal fõtanácsosa amúgy asszisz-
tensként segítette az alkotók � Tasnádi Márton
rendezõ, Szabó László és Varga Katalin ope-
ratõrök � munkáját.

Vasvár múltjának, jelenének és jövõjének
képét az intézmények, a kulturális és sportélet,
az épített örökség, a köztéri alkotások, a táj, az
itteni emberek, a búcsú, a nyári folklórmûso-
rok és rétesfesztivál, és még számos más
adottság bemutatásával villantja fel az alkotás,
melyet az M2-es közszolgálati csatorna is mû-
sorára tûz majd, késõbb pedig a Hálózat TV-n
ismételik többször is.

Az elmúlt két évben 104 településrõl ké-
szült hasonló film, a most formálódó második
sorozatban pedig további 52-rõl. E filmek
mindig a helyi cégek, vállalkozások és intéz-
mények tevékeny részvételével valósulhatnak
meg, így volt ez városunkban is. 

A Virágzó Magyarország � Vasvár címû
arculatformáló alkotás elkészítését támogat-
ta a Master Cart Kft., a Recycling Techno-
logies Kft., az EDS Magyarország Kft., a
Hegyháti Jóléti Szolgálat Alapítvány, a Né-
meth Útépítõ Kft., a Polgári Lakatos és Gu-
miipari Kft., a Schieder Hungaria Kft., a
Siesta Shoes Kft., a Szabó és Társa Tüzép
Kft., a Vasvár és Vidéke ÁFÉSZ, a Zágor-
hidi és Társa Kft.

A filmet remélhetõleg � a mostani elsõ mû-
helybemutatót követõen � több alkalommal is
megtekinthetik az érdeklõdõ városlakók is
nyilvános vetítések keretében.

� aus �

VESZÉLYES FÁK KIVÁGÁSA ALPINTECHNIKÁVAL

ÉPÍTMÉNYFENNTARTÁS ALPINTECHNIKÁVAL

TELJES KÖRÛ FELELÕSSÉGVÁLLALÁSSAL!
IGÉNY ESETÉN EMELÕKOSARAS JÁRMÛVEL!

Kecskés István: 06-30/385-6513

� épületek közé nõtt fa biztonságos kivágása
� viharkárok felszámolása
� erdõterületek tisztítása és letermelése
� egyéb erdõgazdalkodási munkák

(Igény esetén a letermelt fa ára a munkadíjból leszámítható!)
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Tanácsadás gazdálkodóknak
A Magyar Agrárkamara folytatja mûködését

Vasváron és a környezõ településeken

A Vas-Vár Örökség Népfõiskola
elsõ félévi tervezett programjai

A vasvári és hegyháti gazdák az alábbi téma-
körökben tudják a tanácsadó segítségét kérni:

� A támogatások és egyéb intézkedések ak-
tualitásai, feltételrendszereinek fõ elemei (te-
rületalapú támogatás, állatlétszám alapú támo-
gatás, EU forrású és egyéb támogatások).

� Az intézkedésben való részvételhez kap-
csolódó tanácsadás és segítségnyújtás pl.: a
pályázatok célja, pályázaton való részvétel
feltételei, nyomtatványok kezelése (gazdálko-
dási napló), az ügyfél kötelezettségei, hatósá-
gi ellenõrzések.

� Figyelemfelhívás a határidõkre, kötele-
zettségekre, várható nehézségekre, gyakran
elõforduló hibákra.

Ügyfélfogadási idõ:
� Vasvár: kedd, szerda: 8.00-16.00 óráig a

Kistérségi Társulás irodájában (Járdányi u. 6.)

� Páratlan héten pénteken Oszkóban az
Önkormányzatnál 8.00�12.00 óráig.

� Páros heteken pénteken Gersekaráton a
könyvtárban 8.00�12.00 óráig.

Kérdéseiket, észrevételeiket személyesen
vagy a 06-30/438-3131 telefonszámon Lõdör
Nikoletta ügyfélszolgálati tanácsadó várja.

Felhívás
Közeledik a mezõgazdasági tevékeny-

séget folytatók kötelezõ adatszolgáltatá-
sának határideje! A 49/2001-es Kormány-
rendelet 3. sz. melléklete szerinti bejelen-
tõ adatlapot (trágya mérleg) február 28-ig
kell eljuttatni a területileg illetékes Nö-
vény és Talajvédelmi Szolgálatnak.

A Kolostori Esték sorozatban a Domonkos
Kolostor Alapítvánnyal együttmûködve a kö-
vetkezõ programokat tervezzük:

Február 11-én 18.45-kor a Pogányok ide-
jén c. filmet vetítjük a Mûvelõdési Házban. A
film Brenner János rábakethelyi plébános
meggyilkolásáról szól.

Elõadássorozatot tervezünk tavasszal a
Bibliáról dr. Gyürki László teológus elõadásá-
ban. A sorozat a Biblia Éve alkalmából kerül
megrendezésre. Õsszel ugyanõ szentföldi út-
jairól tart elõadássorozatot.

Tervezzük Koltay Gábor: Horthy, a kor-
mányzó címû filmjének levetítését, ezt köve-
tõen pedig más alkalommal egy beszélgetést
Dobai Miklóssal, a Horthy Miklós Társaság
volt elnökével.

A Kolostori Esték sorozaton kívül vendégünk
lesz márciusban dr. Varga Tibor jogtörténész,
Szent Korona kutató. Szeretnénk bemutatni
Kapiller Ferenc könyvét Kováts Ferenc gencs-
apáti káplán életáldozatáról. A kötetet a vasszil-
vágyi Magyar Nyugat Könyvkiadó adta ki.

A Bagolyvár Könyvesbolt támogatásával
Czakó Gábor íróval is tervezünk könyvbemu-
tatót és pódiumestet. 

Laki Edina és Pogács Mónika fog elõadást
tartani Örökségvédelmi kalandozások a Hegy-
háton címmel.

Havonta szeretnénk levetíteni archívu-
munkból egy filmet, Molnár V. József, Pap

Gábor, Szántai Lajos és mások elõadásait,
munkáit bemutatva ezzel. 

Nagy Gyula a rovásírásról tart elõadást,
megfelelõ számú jelentkezõ esetén pedig tan-
folyamot szervezünk.

Az elsõ félévben tervezzük �Hegyháti ke-
resztek� címû, nagyszabású fotókiállításunk
bemutatóját Leader-pályázatunk keretében.

Tarsolyunkban szerepelnek még kirándulá-
sok a dombóvári Fekete István Múzeumba, a
várpalotai Trianon Múzeumba, Velemérbe
Pap Gáborral, a salföldi pálos kolostorromhoz
Szántai Lajossal, mindez megfelelõ számú ér-
deklõdõ esetén.

A szombathelyi Rege Egyesület a csíksom-
lyói búcsúra szervez buszos zarándoklatot,
szívesen segítünk ebben. Az érdeklõdõknek
további információkkal szolgálunk.

A 2007-es évben az szja 1%-ából 22.949 Ft
folyt be egyesületünkhöz, ezt elõadásra és az
elõadók szállási költségére fordítottuk. Kér-
jük, ha egyetért tevékenységünkkel, idén is
juttassa szervezetünknek az 1%-ot!

Adószámunk: 18892860-1-18 
Rendezvényeinkrõl folyamatosan tájékoz-

tatást fogunk adni a Vasvári Újság hasábjain,
a város honlapján, plakátokon és szórólapo-
kon. Mindenkit szeretettel várunk.

Baranyai Gábor, alelnök 
Villámposta címünk:
vas-var@freemail.hu

Közlemény

Kétszer nyerhet
a szûréssel!

Január közepétõl újból indítja a Lili-
om Programot az országos Tisztifõorvosi
hivatal a méhnyak-szûrésen megjelentek
számára. A hölgyeket a vizsgálaton való
részvételre nyereményjátékkal is ösztö-
nözni kívánjuk, ezért fõdíjként egy két-
személyes skandináv utazást sorsolnak ki
azok között, akik a szûréskor kitöltött je-
lentkezési szelvényt február 15-ig bekül-
dik a szervezõ címére.

Jelentkezési lap az orvosi rendelõk-
ben, nagyobb gyógyszertárakban, posta-
hivatalokban és az ÁNTSZ-nél található
az akció ideje alatt.

A rosszindulatú daganatok Magyaror-
szágon az összes haláleset mintegy egy-
negyedét okozzák. A méhnyakrák halá-
los elkerülésének legeredményesebb
módszere a szûrõvizsgálat, mellyel korán
felismerhetõ a rákmegelõzõ állapot és
kezelhetõ az elváltozás. A gyógyulás ke-
vésbé eredményes, ha csak tünetek vagy
panaszok jelentkezésekor fordulnak or-
voshoz. A 25 és 65 év közötti nõknek
ajánlott legalább háromévenként részt
venni a vizsgálaton. A szûrõvizsgálat két
részbõl áll és kb. 10 percet vesz igénybe.
Elõször a nõgyógyász szakorvos speciá-
lis optikai eszközzel megvizsgálja a méh-
száj és a méhnyak felszínét, majd egy
pálcával sejtmintát vesz róla, ezután a
sejtmintát citológiai laboratóriumban
mikroszkóppal vizsgálják meg.

Az ÁNTSZ Szûrési Osztályától ka-
pott meghívólevéllel az abban felsorolt
rendelõkben a vizsgálat térítés- és vizit-
díj-mentes. A fájdalommentes szûrõvizs-
gálattal felismerhetõek a méhnyak olyan
rendellenességei is, melyek tüneteket és
panaszokat még egyáltalán nem okoz-
nak. A rosszindulatú elváltozás kialaku-
lása hosszú évekig tartó folyamat, ezért
az idejében felismert betegség teljes mér-
tékben, nyom nélkül gyógyítható. A szû-
résen való részvétellel egészséget, meg-
nyugvást és most még értékes jutalmakat
is nyerhet! Ne hagyja ki a lehetõséget!

ÁNTSZ
Körmendi Kistérségi Intézete

PB-GÁZ KEDVEZÕ ÁRON!
Helyben ingyenes házhoz szállítással!

11,5 KG: 4350 Ft

Megrendelhetõ:
94/371-542, 06-30/263-0624
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Tel.: 94/573-006, 573-007
Fax: 573-036

AJÁNLÓ
A Dr. Bendefy László

Városi Könyvtár
új szerzeményeibõl

SZAKIRODALOM

� Csíky: Az autogén tréningrõl

� Donaldson : Ízek, illatok, fortélyok

� Himmelhuber: Melegágyak,

növényházak

� A süllõhorgászat módszerei

� Hyndman: Legény-lakás

� A varázslatos wok

SZÉPIRODALOM

� Christie: Távol telt tõled tavaszom

� Connolly: A Fehér út

� Deaver: Az ördög könnycseppje

� Hurley: Szükségállapot

� Pistone: Borotvaélen

� Pritchard: A sötétség kora

CD lemez

� Csonka András

� Házibuli Payer Öcsivel

� Linkin Park

� Republic

� Szekeres Adrienn

� Tiesto

DVD

� Asterix és a Vikingek

� Bûbájos büszkeség

� Faterok motoron

� A fiúk nem sírnak

� A hádész faktor

� A mecénás szeretõje

� Micimackó könyve

� Motel

� Piaf

� A rút kiskacsa, és én

Rendezvények

Február 12. 11 óra: az Ötlet program önkén-
teseinek soron következõ továbbképzésének
helyszíne lesz a mûvelõdési ház.

Február 12. 14 óra: Boldizsár Ildikó vers-
mondó elõadása a mûvelõdési házban, a Ficán-
koló Óvoda rendezésében.

Felhívás, hírek

Powerpoint és honlap-szerkesztés iránt érdek-
lõdõk részére indítunk képzést rendkívül kedvez-
ményes lehetõségekkel 30 órában. Helyszín az in-
tézmény, illetve vidéki helyszínek is a jelentke-
zéstõl függõen. Halmosi Tamás: 573-070.

Február 16-án a Vasvári Színi Egylet Nemes-
koltán vendégszerepel Komédiáival.

A Fülemüle Népdalkör február 16-án a Falu-
napon, február 22-én Szombathelyen az MMIK-
ban a �Vas megyében születtem� címû népzenei
találkozón lép fel.

Kovács Istvánné Manci nénit, a Napsugár
Nyugdíjasklub és az Õszirózsa Népdalkör tagját a
Vas Megyei Kiss Gyula Kulturális Egyesület Kö-
zösségi Kultúráért elismerésben részesítette. A
szombathelyi díjátadó ünnepségen Kovács Tilda
alpolgármester, a Városi Mûvelõdési Ház igazgató-
ja, valamint barátai, családtagjai köszöntötték.

Vívás iránt érdeklõdõ 7�12 éves gyermekek
jelentkezését várjuk kizárólag e-mailon. Érdek-
lõdjél Halmosi Tamásnál az info@vasmuv.hu-n.

eMagyarország Pont pályázati lehetõséggel
élt az intézmény. Sikeres pályázatával a vasvári
helyszínen túl Kismákfán is lehetõség lesz a
használatra.

Február 11-én 18.45 perckor a Kolostori Esték
sorozatban a Pogányok idején c. film vetítése a Vá-
rosi Mûvelõdési Házban. Szervezõk: Domonkos
Kolostor Alapítvány, Vas-Vár Örökség Népfõisko-
la. Támogató: Vasvári Mûvelõdési Ház

Színházi bérlet (elõzetes)

Március 8-án 18 órakor az elõadás elõtt a tánc-
teremben korlátozott számban �Irodalomtörté-
neti barangolásra� várjuk az érdeklõdõket fél
órában. Vezeti Fûzfa Balázs. Meglepetés a részt-
vevõk részére. Elõzetes bejelentkezést kérünk. Az
573-070 Frigyné Orbán Ildikó részére. (Kizárólag
jegy vagy bérlettulajdonosok részére.)

2008. március 8. 19 óra: Liliomfi � társadal-
mi vígjáték a Beregszászi Illyés Gyula Magyar
Nemzeti Színház elõadásában. (2 órás elõadás
szünet nélkül) Az elõadás elõtt kérjük, szíves-
kedjen kitölteni a helyszínen kapható kérdõívet,
amelyben négy elõadást jelöljön meg, amit a kö-
vetkezõ színházi évadban szeretne látni.

Jegyek vásárolhatók:
2008.02.5-én: 11�12 óra között
2008.02.12-én: 14�15 óra között
2008.02.26-án: 10�11 óra között

Február 14-én Gyerekszínház � Pöttöm Me-
sék � zenés bábelõadás. Játssza: Vaskakas Bábszín-
ház (Gyõr). Idõtartama: 50 perc. Belépõ: 600 Ft/fõ.

Az elõadások csütörtöki napokon 10.00 (ovis)
és 15.00 (kisiskolás) órakor kezdõdnek.

Kiállítás

Február 8-án 18 órakor nyílik meg Kovács
Tibor festõmûvész Színek és gesztusok címû
fotókiállítása. Házigazda: Smolczer Tibor. Köz-
remûködik: Ifjúsági Klub.

MOZI

Február 10. 10.00: Macskafogó � magyar-
német rajzfilm � 1986 (92 perc)

Február 10. 15.00: Egy magyar nábob �
színes magyar játékfilm � 1966 (94 perc)

Február 24. 10.00: Jégkorszak � amerikai
animációs vígjáték � 2002 (78 perc)

Február 24. 15.00: Kárpáthy Zoltán � szí-
nes magyar játékfilm � 1966 (78 perc)

Elõzetes

Március 14-én 19 órakor Wass Albertre
emlékezve: Ismerõs Arcok koncert.

Jegyek elõvételben kaphatók a Vasvári Mû-
velõdési Házban és Körmenden a Kónya Kávé-
házban. Érdeklõdni és jegyet foglalni a 94/573-
070-es telefonszámon lehet. belépõ: 1500Ft 

Állandó programok

KEDD
18�19 óra Nõi torna 
SZERDA
19�20 óra Pilates
PÉNTEK
14�15 óra Napsugár Nyugdíjas Klub
15�16 óra Õszirózsa Népdalkör
17�18 óra Fülemüle Népdalkör
17�18.30 óra Mákszem Gyermekszínpad
19�20 óra Rocky Dilly ARC
19�21 óra Filmklub
SZOMBAT
18�20 óra Vasvári Színi Egylet
19�20 óra Vasvári Fúvós Egyesület
VASÁRNAP
10 és 15 óra Mozi (kéthetente)
13�15 óra Rocky Dilly ARC
Nyitvatartási idõben használható: kondite-

rem, internet, biliárd. A házban a büfé is meg-
kezdte mûködését.

Filmklub

Február 15. 18 óra: 12 Majom � amerikai
sci-fi (129 perc)

Február 29. 18 óra: A sebezhetetlen � ame-
rikai thriller (106 perc) 

Vasvári Mûvelõdési Ház
Vasvár, Bartók B. u. 4. � Tel.\Fax: 94/573-070

info@vasmuv.hu � www.vasmuv.hu

Vasvári Mûvelõdési Ház
Rendezvények, felhívások, hírek, elõzetes
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Kedves továbbtanulni szándékozó Fiatalok!
A Budapesti Mûszaki és Gazdaságtudományi

Egyetem (BME) Gépészmérnöki Kara nappali
tagozatú MECHATRONIKAI MÉRNÖKI
BSc szintû képzést folytat Zalaegerszegen. A za-
laegerszegi képzés nappali tagozatú, kredit rend-
szerben mûködõ, 3,5 év (7 félév) idõtartamú.

Szakirányok: Gyártástechnológai; Mecha-
tronikai eszközök (létszámtól függõen).

Az elméleti képzések a volt laktanya helyén
kiépült felsõoktatási centrumban, míg a gyakor-
lati képzések iparvállalatoknál és a zalaegersze-
gi mûszaki szakközépiskolákban a magas mû-
szaki színvonalra fejlesztett laborokban folynak.

A Mûegyetem Zalaegerszegi Képzése 2008-
ban is várja a jelentkezõ és érdeklõdõ diákokat!
A cél olyan mérnökök képzése, akik képesek a
mechatronika és az informatika tudományterületei-
nek egymást segítõ integrációja révén komplex ter-
mékeket és a gyártórendszereket tervezni és üze-
meltetni. Tipikus mechatronikai termék például a
videokamera, vagy egy integrált gyártócella. A
hallgatókat a BME egyetemi oktatói mellett a
Pénzügyi és Számviteli Fõiskola tanárai, illetve
gyakorló üzemi szakemberek tanítják.

A mechatronika nem csak egy új tudomány-
terület, hanem mérnöki szemléletmód. Ez egy
kiemelten mûvelt szakterület mellett feltételezi a
másik kettõ alkalmazási szintû ismeretét is. A
kredit rendszerû képzés a természettudományos
és a mûszaki alapozó ismeretek oktatásával kez-
dõdik. Kiemelten kezeljük a számítástechnika és
a mûszaki ismeretek oktatását. A választható tan-
tárgyak lehetõvé teszik speciális mûszaki és gaz-
dasági ismeretek elsajátítását. 

A képzés tanterve biztosít további 4 féléves
testnevelési lehetõséget (kosárlabda, foci, úszás,
kondi, lovaglás, íjászat, jégkorcsolya, tánc) és 5
féléves ingyenes nyelvoktatást. A gyakorlati
képzés során � amely lényeges része az oktatás-
nak � a hallgatók megismerkedhetnek a városban
vagy környékén mûködõ igen korszerû iparválla-
latokkal és vállalkozásokkal, amelyek a kölcsönös
elégedettség esetén elhelyezkedési lehetõséget is
jelenthetnek számukra. A térség ipari fejlõdése
garancia arra, hogy egyre nõ az igény a mechatro-
nika területén jártas szakemberek iránt.

A szakon a továbbtanulás lehetõsége adott,
hiszen a BME Gépészmérnöki Kara a szakmai
ismeretek elmélyítése céljából MSc szintû mec-
hatronikai mérnöki szakot is fog indítani.

Fontos, hogy minden hallgató számára kollé-
giumi elhelyezést és ingyenes internetes hozzá-
férési lehetõséget tudunk biztosítani. A támoga-
tó megyei és városi önkormányzatok, valamint
ipari partnerek segítségével törekszünk ösztöndí-
jakkal csökkenteni az oktatás anyagi terheit.

A jelentkezés határideje 2008. február 15. 
További információk:
� 2008-as felvételi tájékoztató (BME GÉK

289�290. oldal)
� Hallgatói ügyintézés: e-mail:

zalagepesz@mail.bme.hu. Tel.:92/596-490,
fax: 92/596-489 Kustánné Fitos Amália ok-
tatásszervezõ (kustan.fitos@pszfz.bgf.hu,
tel.: 92/509-948)

� Honlap: www.felvi.hu, www.gepesz.bme.hu
� Dr. Németh Árpád egyetemi adjunktus,

igazgató (arpinem@eik.bme.hu, tel.:
1/463-1386. 92/596-490

� Balaicz Zoltán felsõoktatási igazgató
( z f o k @ z a l a e g e r s z e g . h u ,
www.zfok.zalaegerszeg.hu, tel.: 92/502-
194, 30/939-8478)

Az egységes felvételi rendben maximum
480 pont érhetõ el a középiskolából hozott ered-
mények és/vagy az érettségi vizsgák eredménye
alapján. A jelentkezõ számára elõnyösebb mó-
don számított pontszámhoz a többletpontokat
(max. 80) hozzáadják. Az adott intézménybe
(karra, szakra, tagozatra) jelentkezõk felvételérõl
egységes rangsorolás alapján történik a döntés.

A felvételi összpontszám meghatározása a
következõképpen történik:

a. tanulmányi pontok (max. 200) és az érett-
ségi pontok (max. 200) összegzésével,
vagy 

b. az érettségi pontok (max. 200) megkettõ-
zésével. 

A két számítási mód közül automatikusan a
jelentkezõ számára kedvezõbb pontszámítást al-
kalmazzák.

A tanulmányi pontokat (max. 200) az osztály-
zatokból számítják: a magyar nyelv és irodalom
átlaga, a történelem, a matematika, egy válasz-
tott tantárgy, valamint egy választott idegen
nyelv utolsó - tanult - két év végi érdemjegyeibõl
(25�25) és ez a szám kerül megkettõzésre (max.
100). Ehhez jön még az érettségi tárgyak száza-
lékos eredményének átlaga egész számra kere-
kítve (max. 100).

Reméljük elnyerte tetszéseteket a zalaeger-
szegi mechatronikai mérnöki képzés!

Jelentkezzetek a zalaegerszegi mechatronikai
mérnöki BSc szakra!

Szívélyes üdvözlettel:

Balaicz Zoltán � igazgató, Zalaegerszeg
Felsõfokú Oktatásáért Közalapítvány

dr. Németh Árpád � igazgató, Budapesti
Mûszaki és Gazdaságtudományi Egyetem Gé-
pészmérnöki Kar Zalaegerszegi Képzés

Mechatronikai mérnöki képzés

Felhívás
Február 12-én, kedden 14.30�16 órá-

ig INGYENES mûszeres hallásszûrésre

lesz lehetõség minden korosztály részére.

Helyszín: Körház (Alkotmány u. 8.)

Szakorvos: dr. Vajda Judit

Köszönjük!
Megköszönjük mindazok támogatását,

akik 2007. évi személyi jövedelemadójuk

1%-át részünkre felajánlották.

Kérjük Önöket, hogy az idei évben is

támogassák személyi jövedelemadójuk

1%-ával:

� a Vasvári Fúvószenekarért Alapítványt,

adószáma:19246523-1-18

� a Hegyhát Vidék Vagyonvédelmi Közala-

pítványt, adószáma: 18884722-1-18

� a Vasvár Városért Sportegyesületet, adó-

száma: 19892863-1-18

� a Dr. Bendefy László Városi Könyvtárat,

adószáma: 16863679-1-18

� a Vasvári Gyermekekért Alapítványt,

adószáma: 19245814-1-18

� a Hegyháti Jóléti Szolgálat Alapítványt,

adószáma: 18880852-1-18

� a Tûzoltó Egyesületet, adószáma:

19246925-1-18

� a Vasvár Városért Közalapítványt, adó-

száma: 18890071-1-18

� a Vasvár Városi Kórusegyesületet, adó-

száma: 1888168-1-18

� a Városi Kisdedóvó Egyesületet, adószá-

ma: 18889758-1-18

Tisztelt adózók!
Kérjük, hogy adójuk 1 %-ával támo-

gassák a Vasvári Középiskoláért Alapít-

ványt, amelynek adószáma:

18895959-1-18
Az így befolyt pénzt az alapítvány

céljainak megfelelõen iskolai rendezvé-

nyek finanszírozásához, illetve a tehetsé-

ges és szorgalmas, ám hátrányos helyze-

tû diákok segítésére kívánjuk fordítani.

Köszönettel:
az alapítvány kuratóriuma
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2007 vélhetõen nem az önkormányza-
tok, a hazai városok és kistelepülések éve
volt. A recesszió kézzel tapintható. Sok te-
lepülés a létéért küzd, mások már intézmé-
nyeik felszámolását fontolgatják, vagy tán
ezen is túl vannak. Vasvár 2007-es évérõl
és a jövõ tervezhetõségérõl V. Németh
Zsolt polgármesterrel beszélgettünk. Nem
kerülve meg azt a kérdést sem, hogy hol
tart a munkanélküliség Vasváron, s milyen
beruházások várhatók az elkövetkezendõ
idõszakban.

� Visszatekintve, milyennek találja a 2007-
es évet?

� A 2007-es esztendõt úgy vélem, senki
sem a gyarapodás évének tekinti, nem így ma-
rad meg az emlékezetünkben. Ez igaz a csalá-
di háztartásokra éppúgy, mint a településekre,
nagyobb közösségekre. Ezért azt hiszem, ha
egy település a szolgáltatásait szinten tudta
tartani, nem adósodott el, megtartotta pozíció-
it, az már eredménynek tudható be.

� Mit jelentett ez az axióma tömörségû
megfogalmazás Vasvár esetében?

� Az év soha nem látott nehézségeket,
több mint 100 milliós mûködési hiányt je-
lentett városunknak. Nagyon szigorú takaré-
kossági intézkedésekkel ezt a hiányt év vé-
gére le tudtuk faragni úgy, hogy erre az évre
a mûködési hiányból adódó adósságot nem
cipeli magával az önkormányzat. E hiány
terheit a közalkalmazotti, köztisztviselõi al-
kalmazottak viselték oly módon, hogy az
összes nem kötelezõ juttatást el kellett vonni
tõlük. A kormány megszigorító politikájából
alakult így, hisz deklaráltan 5%-os bércsök-
kenést irányoztak elõ.

� Egy város, egy önkormányzat életében
mégiscsak fejlõdni kell. Milyen ars poeticát
követ a városvezetés ebben a rendkívül feszí-
tett gazdasági, pénzügyi szituációban? 

� Az év az európai uniós pályázatokra va-
ló felkészülés jegyében telt el, amelyek vél-
hetõen nagy változást hozhatnak a város éle-
tében. Így: már benyújtottuk a KEOP-prog-
ramra, a város szennyvízhálózatának teljes
kiépítésére vonatkozó pályázatot. Ez több
mint 1,7 milliárdos beruházás, kétfordulós
pályázatnál az elõkészítési költségek 62 mil-
lió forintot tesznek ki, erre tudunk pályázni.
Objektív elbírálást remélek, mindazok mel-
lett, hogy nem tartozunk a 10 ezernél na-
gyobb települések közé, akiket elsõ körben
preferálnak. Mindamellett úgy vélem, mel-
lettünk szól, hogy városi település vagyunk,
elmaradt térségi kategóriába soroltak, és a
NATURA 2000 természetvédelmileg érzé-
keny területen fekszünk. Rendelkezünk a jó
mûszaki elõkészítéssel, jogerõs építési enge-

déllyel és a legjelentõsebb tényezõ, hogy
rendelkezünk saját pénzügyi erõvel. Siker
esetén a város erre 100 milliót tud hozzáten-
ni. Lakossági hozzájárulás is kell érdekeltsé-
gi alapon, ennek összege a pályázat sikeres
elnyerésekor derül ki. Sajnos ezen pályázati
kiírások nagyobb része a mai napig húzódik,
de néhányat már útjára indítottunk. Ki kell
mondani, hogy 2007 a szociális lecsúszás, a
válság éve volt Magyarországon, melyet jól
demonstrál majd a március 9-i népszavazás.
Bárhonnan közelítünk, arra a megállapításra
jutunk, hogy 2007 nem a gyarapodás éve
volt. Ennek ellenére a város fejlõdésérõl egy
pillanatig sem mondunk le. 

Közoktatási infrastruktúra fejlesztésére is
pályázatot adtunk be. Ennek segítségével
szeretnénk felújítani iskolánkat. Vizesblok-
kok korszerûsítését, mozgáskorlátozottak
bejutását segítõ lift beépítését valósítanánk
meg, s korszerüsítenénk a sportcsarnokot is.
Ez 222 milliós projekt. Pályázatot dolgoz-
tunk ki a kistérségi járóbeteg-központ kiépí-
tésére, ez 330 milliós nagyságrendû. A
Tretter-ház megújítására is kész a város pá-
lyázati elképzelése, ez 100 milliós összegû.
Valamennyi pályázatot az elkövetkezõ hóna-
pokban adja be a város, és kidolgozás alatt
áll a belvárosi rehabilitációra vonatkozó 300
milliós pályázat is. Csatlakoztunk a Mária-
zarándokút országon átívelõ pályázathoz, és
aktívan részt veszünk abban. Osztrák-ma-
gyar együttmûködésben tervezzük a Kneip-
turizmus kultúrájának meghonosítását, vál-
laljuk feltételeinek kiépítését Vasváron és
annak környékén. Az elmúlt évben elkészült
városunkban a korszerû hulladékudvar,
melynek beüzemelése az elkövetkezõ hóna-
pokban megtörténik. És szintén megvalósul
a régi szeméttelep rekultivációja is ebben az
évben. Szintén jelentõs beruházás volt a
köztestületi tûzoltóság épületénél, illetve a
domonkos kolostornál. Utóbbi egy új kiállí-
tóteremmel bõvült.

� A város és a térség lakosságát élénken
foglalkoztatja az újrahasznosító üzem beruhá-
zása. Hol tart ez, mikorra várható annak meg-
nyitása? 

� Reméljük, hogy nyár közepén elkészül
az autó-újrahasznosító üzem, mely lehetõsé-
get ad a vasvári vasas szakmájú, több mint fél-
száz, zömmel férfi foglalkoztatására. 

� A legérzékenyebb pont a munkanélküli-
ség. Vasváron mennyien vannak munka nél-
kül? Egyáltalán tetten érhetõ, hogy ki mikor
munkanélküli? 

� Sajnos ezen a területen hosszasan,
hosszú ideje a legmagasabb mutatókkal
rendelkezünk, bár a városban a legutóbbi
adatok szerint 200 alatti a munkanélküliek

száma. Akkor járunk el helyesen, ha ez a
mutató új munkahelyek létesítésére folya-
matosan ösztönöz bennünket. Helyesen já-
runk el akkor, ha munkahelyteremtõ beru-
házásokhoz ingyen adunk ingatlant. Vi-
szont helytelenül járunk el, ha ez a szám-
adat, mint tény, embereket felment a mun-
kahely keresése alól. Ugyanis magasabb ez
a szám, mint ami indokolt lenne, akár a
meglévõ munkahely kínálat mellett is, és a
jó közlekedési viszonyok miatt is, hiszen
közvetlen járatokat biztosítottak a környezõ
ipari parkokba, így Sárvárra, Szombathely-
re, Zalaegerszegre. Úgy érzem, hogy a he-
lyi szûk munkahelykínálat jónéhányukat
felment az alól, hogy elmenjenek dolgozni
más városba, mint ahogyan teszik ezt ezres
nagyságban évtizedek óta mások. Budapes-
ten másfél órát utaznak az emberek a saját
munkahelyükre.

Érdekes módon, a munkanélküliség nem
akkor csökken a városban, amikor akár az
EDS munkahelyteremtése révén, vagy az ön-
kormányzat idõsek otthona munkahelyterem-
tése révén munkát ad embereknek, hanem ak-
kor, amikor a munkaügyi központ nagyobb
számban hív be tréningre embereket, vagy na-
gyobb számban ajánlunk fel közmunkát a
munkanélkülieknek. 

Úgy érzem, hogy fontosságát tekintve egy
város életében ez a legfontosabb paraméter, de
nem az egyetlen. Ugyanis a város lakosságá-
nak (keresõképes korúakat tekintve) most 7%-
ának nincsen munkája, 93%-ának meg van. És
a 93%-nak más egyéb igényei is vannak, ezért
nem szabad elfeledkeznünk errõl a 93%-ról.

� Sokan vészharangot kongatnak, hogy
drasztikus mértékben fogy a lakosság, hogy
helyben szinte nem lehet élni. Ön is ilyen bo-
rúlátó, netán optimista? 

� Manapság egyre több szó esik az élhetõ-
ségrõl. Hogy egy település mennyire vonzó
polgárainak, milyen plusz szolgáltatást kapnak
lakóhelyükön, ami a népességmegtartásban
egyre fajsúlyosabban esik latba. Tán kontrasz-
tos, amit zárásként megfogalmazok, de ki kell
mondani. Ha egy 4600 fõs városban megtehet-
jük azt, hogy akár télen is uszodába mehetünk,
zsúfolt nézõtéren az új színházban bérletes elõ-
adást nézhetünk, majd pedig megnézhetjük a
sportcsarnokban a Ferencváros kézilabdacsa-
patának vendégjátékát, akkor talán büszkék le-
hetünk városunkra, nem csak mások által mon-
dott minõsítés szerint hihetjük el, hogy ez va-
lóban egy élhetõ kisváros. 

Legfontosabb visszajelzés azért talán az,
hogy Vasváron évrõl évre jelentõs mértékben
nõ a születések száma. Ezért én minden ne-
hézség ellenére optimista vagyok.

� bodorkós �

Összegzõ visszapillantás Vasvár 2007-es évérõl
Beszélgetés V. Németh Zsolt polgármesterrel
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A képviselõ-testület január 31-én megtar-
tott ülésén számos rendeletet módosítottak,
megtárgyalták az Egészségügyi Alapellátó
Szervezet munkáját, szigorították a közterü-
leti rendeletet, több projektre is pályázat
adott be a város. Dr. Wessely István képviselõ,
a mûvelõdési bizottság elnöke pedig napirend
elõtti felszólalásában jelezte, hogy a Mûvelõ-
dési Ház mûszaki problémáit is tárgyalja meg
a testület. Ezzel a kérdéssel a mûvelõdési bi-
zottság is foglalkozott legutóbbi ülésén. 

Két ülés közötti események

A két ülés közötti események sorában V. Né-
meth Zsolt polgármester szólt a szennyvíz elve-
zetésére vonatkozó és a közoktatási infrastruktú-
ra-fejlesztésre vonatkozó pályázatról, 222 milli-
ós pályázatról. A polgármesteri hivatal dolgozói,
Fixl László tanár és az iskola igazgatója közösen
készítették el ezt a pályázatot. A Tretter-ház fel-
újítására készített pályázat szerint ott interaktív
múzeumot, civil szervezetek, közösségek befo-
gadására alkalmas épületegyüttest képzeltek el, s
a kistérségi munkaszervezet elhelyezésére is le-
hetõséget kínál majd a megújított épület.

Amint az huzamosabb ideje érzékelhetõ a vá-
rosban, rossz minõségû az elektromos áramszol-
gáltatás, és ezt többen szóvá is tették.

Mivel többszöri kérés ellenére sem képes a
szolgáltató stabil elektromos szolgáltatást bizto-
sítani, ezért V. Németh Zsolt polgármester leve-
let írt az e-on hálózati régióvezetõnek, melyben
szolgáltató-váltást is elõtérbe helyezett. A csap-
nivaló szolgáltatásban sajnos azóta sem történt
változás, ezért újabb levelet küldött a szolgálta-
tónak. Eben jelezte: Mindaddig felfüggeszti a
város az elektromos közüzemi díj fizetését, amíg
a szolgáltatás minõsége tartósan nem javul.

Arról is tájékoztatta a testületet a polgármes-
ter, hogy a Magyar Önkormányzatok Szövetsége
Országos Közgyûlésén vett részt december 24-
én, december 25-én pedig a Fertõ tó mellett oszt-
rák-magyar, határon átnyúló partnerségi találko-
zót tartottak, ahol a Kneip-programról tárgyalt
osztrák hivatalos személyekkel, mivel ebben a
projektben a partnerszervezet megválasztása
nem könnyû. Ennek oka: Amíg nálunk a kistér-
ségi társulás jogi személy, addig náluk az önkor-
mányzat mellett mûködõ szövetség nem rendel-
kezik ilyen jogi legitimációval. Ezért e problé-
mát az ottani Kneip-szövetséggel együttmûköd-
ve lehet feloldani.

V. Németh Zsolt polgármester a következõk-
ben kitért arra a január 23-ájának éjszakáján be-
következett sajnálatos halálesetre is, amely az
országos híradásokban jelentõs eseménnyé nõtte
ki magát, s amely révén a város e híradásokba
került be. Az ÁNTSZ, a rendõrség, az egészség-

biztosítási felügyelet vizsgálódik. Az elsõ pont-
nál szóljunk errõl olyan mélységben, amilyen
mélységben erre kompetenciánk van � erre kérte
a testületet.

A képviselõ-testület a két ülés közötti beszá-
molót egyhangúlag elfogadta. 

Egészségügyi Alapellátó Szervezet
munkája

Füzi Andrea, a szolgálat vezetõje az Egész-
ségügyi Alapellátó tevékenységével kapcsolat-
ban szóbeli kiegészítést tett, amelyben elmondta,
hogy az egyes szolgáltatások bevételei és kiadá-
sai tételesen miként alakultak (ld. táblázat). 

Az Egészségügyi Alapellátó Szolgálatban és
a szakrendeléseken az éves összes hiány 7,298
millió forint, amely hiányt a vizitdíjból befolyt
542 ezer forint csökkent.

Sejber Mihály, a Szociális Bizottság elnöke
hozzászólásában kifejtette: Bizottságuk megálla-
pította, hogy az elõzõ évekhez képest annak elle-
nére nõtt az Egészségügyi Alapellátó Szervezet
gazdálkodási hiánya, hogy a szervezet mindent
megtett a megfelelõ mûködés és gazdálkodás ér-
dekében. Az iskolavédõnõ státusz kérdésével is
foglalkoztak, február 15-tõl a munkahely végle-
ges betöltése várható.

A sajnálatos haláleset miatt a háziorvosi
ügyelettel is foglalkoztak, kiderült, van mûködé-
si szabályzat, és a vizsgálat lefolytatásáig a bi-
zottság különösebb állásfoglalást nem fogalma-
zott meg. A hívásfogadás rögzítése érdekében lé-
pést tettek, hogy a jövõben ez az objektív adat-
rögzítõ eszköz � a személyiségjog védelmének
biztosítása mellett � adatai szükség esetén segí-
tik az anomáliás esetek tisztázását.

V. Németh Zsolt polgármester hozzászólásá-
ban úgy vélekedett, hogy a hiány bizonyos szin-
tig tervezve volt. Egyben megkérdezte, hogy a
kistérség által átadott pénzt is magában foglalja-
e az összesítés, vagy az OEP-finanszírozás fö-
lött álló csak Vasvárra vonatkozó összeget tar-
talmazza? Füzi Andrea, a szolgálat vezetõje vá-
laszában elmondta: Igen, azokat az összegeket
tartalmazza a záró összesítés, így a keletkezett

hiány tovább nem osztható, másokra nem terhel-
hetõ. A polgármester úr azt is firtatta, hogy
mennyit terveztek erre a tételre? Füzi Andrea
válaszából kiderült, hogy különösebb eltérést a
tervezetthez képest nem mutat a végsõ egyen-
leg. Kovács Tilda alpolgármester elmondta,
hogy az állami finanszírozáshoz hozzá kell ten-
ni, s az is látható, hogy a kultúra, a mûvelõdés,
az egészségügy mindig is támogatást igényelt.
Dr. Wessely István örömmel állapította meg,
hogy Vasváron az elmúlt idõszakban nõtt a szü-
letések száma. Mi az oka ennek? � kérdezte. Az
viszont sajnálatos, hogy a halálesetek száma és
az elköltözés ennél nagyobb. 

V. Németh Zsolt polgármester kifejtette: Ak-
kor, amikor az országos mutatók e területen rosz-
szak, akkor ez a vasvári adat nagyon biztató.
Látható, hogy akik itt születtek, születnek, itt is
laknak, de jelentõs számban nem jelentkeznek
be, nem itt van az állandó lakcímük. Viszont ör-
vendetes, hogy ezek a gyermekek is az itteni
óvodába, iskolába fognak járni. Az évrõl-évre
növekedés valóban tényszerû adat. Az statiszti-
kailag azt jelenti, hogy már 40 vasvári gyermek
fölött, és a város általános iskolájába vidékrõl
bejárókkal is számolva, már nem 2, hanem 3
osztályt kell indítani. Az idei 51 újszülött nagyon
bíztató a jövõre nézve.

Ügyelettel kapcsolatban Dr. Wessely István
megkérdezte: Az ügyeleti díj rendezetlen volt
éveken át. Ez mára nyugvópontra került-e? Füzi
Andrea elmondta, hogy a tavalyi bírósági döntést
követõen az 1600 forint/óra ügyeleti díjat elfo-
gadták az orvosok. Ám a kistérségi kassza isme-
retében erre a kérdésre késõbb még visszatérnek.

Dr. Ódor Ildikó, a város jegyzõje elmondta,
hogy a kistérségi társulásra nézve kedvezõ volt
a per kimenetele, ennek ellenére jelentõsebb
bérfejlesztést terveztek, s megfogalmazták
szervezeti-mûködési szabályzatukban a bérfej-
lesztés mértékét is, amivel az orvosok is elége-
dettek voltak.

V. Németh Zsolt polgármester hozzászólásá-
ban kifejtette: A per tárgya: az EU-s jogszabály-
ok átvezetése folytán zajlott, a túlórák szabályo-

Önkormányzati ülés
Stop a gördeszkásoknak, ingyenes fürdõhasználat a szakközépiskolának,

beszámolt az egészségügyi alapellátó szervezet

bevétel kiadás szaldó 
Védõnõi szolgálat 8,637 millió Ft 7,665 millió Ft +972 ezer Ft
Iskolafogászat 2,691 millió Ft 3,513 millió Ft - 822 ezer Ft
Ügyelet 29,144 millió Ft 32,057 millió Ft - 2,913 millió Ft
Fizikoterápia 2,180 millió Ft 3,658 millió Ft -1,478 millió Ft
Ideggyógyászat 2,178 millió Ft 922 ezer Ft +1,256 millió Ft
Fülészet 583 ezer Ft 1,019 millió Ft - 436 ezer Ft
Bõrgyógyászat 971 ezer Ft 617 ezer Ft +354 ezer Ft
Szemészet 916 ezer Ft 1,217 millió Ft 901 ezer Ft mínusz
Továbbszámlázás 856 ezer Ft 484 ezer Ft +372 ezer Ft
Eü. ált. szakfeladatra � 4,302 millió Ft
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zására sort kellett keríteni, pontosan megfogal-
mazva, hogy mennyi túlórát is teljesíthetnek az
orvosok. Mivel au ügyelet nem közalkalmazott
orvosokkal hanem vállalkozó orvosokkal áll
számlás kapcsolatban, ezért az ügyeleti kötele-
zettség és vállalkozás között van feszültség.
Ennek feloldáséra a vállalkozó orvosoknak
kellene úõjabb orvost felvenni. A bíróság a kis-
térség ezen álláspontját elfogadta, s 1100 illetve
1300 forintról (hétköznapi/vasárnapi ügyeleti
díj) emelkedett az ügyeleti díj 1600 forintra. Ez
átlagos díj. (A megyében e díj Szombathelyen a
legmagasabb.) 

Haláleset, vizsgálat, konklúzió

A sajnálatosan bekövetkezett halálesettel
kapcsolatban a polgármester hozzászólásában
kifejtette: Egy haláleset elég indok arra, hogy ki-
mondja; az önkormányzatnak elemi érdeke egy
alapos, mindenre kiterjedõ szakszerû vizsgálat
legyen. Ezt azoknak a szerveknek kell lefolytat-
niuk, akik erre képesek; ÁNTSZ, Egészségbizto-
sítási Felügyelet, rendõrség. Lépést tettek, s be-
szereznek egy hívásrögzítõ berendezést. Ezzel,
miként már sok hazai szolgáltatónál is történik,
rögzítik majd valamennyi hívást, és az így befu-
tott hívásadatokat tárolják. Bízik abban, hogy
egy alapos vizsgálat fényt derít olyan részletekre
is, amelyek eddig a médiákban nem kaptak nagy
nyilvánosságot.

A képviselõ-testület a beszámolót a kiegészí-
tésekkel együtt elfogadta.

Gördeszka stop!

A város közterületein a gördeszkázási és
parkolási tilalmaknak érvényt kell szerezni,
szankcionálással együtt. A tiltó rendelkezések
alakzatában a szabálysértési rész beillesztése a
pénzbírság kiszabását is lehetõvé teszi a jövõ-
ben. A közterületi díjakat eddig karban tartotta
a város, ennek megfelelõen kívánja most módo-
sítani rendeletét.

Zágorhidi-Czigány Csaba tanácsnok elmond-
ta: A Gazdasági Bizottság is tárgyalta ezt a kér-
dést, a gördeszkázók közterületi rongálása a köz-
pontban nem elfogadható, komoly balesetve-
szélyt is generálnak akik ezt az extrém sportot a
legveszélyesebb helyeken mûvelik (az EDS-
melletti lejtõs utcában, szembe a forgalommal, a
Fõ téren, a szökõkút lépcsõin). A bizottság a sza-
bályozó, korlátozó módosítással egyetért. A 3
tonnánál nagyobb teherbírású gépkocsik parko-
lása ismét elszaporodott a belvárosban, egy-egy
ingatlantulajdonosnak ez is komoly konfliktust
okozhat. A mellékletben szereplõ tételekkel
egyetért a bizottság, s errõl a rendõrséget is tájé-
koztatni kell..

A testület behatóan foglalkozott a cégér kér-
désével is. V. Németh Zsolt polgármester felve-
tette: Városképbe illõ cégér esetén a képviselõ-
testület egyedi felmentést adhasson a díjfizetés
alól. Bedics Antal képviselõ kérte, hogy a sajtó
emelje ki, hogy a rendelet megszületett, és annak
betartatására figyeljen oda a rendõrség is. (Lásd
a rendeletet mellékletünkben, a 15. oldalon.)

A testület egyhangúlag elfogadta a módosí-
tott rendeletet, amely szigorú szankcionálást he-
lyezett kilátásba, egyben hadat üzent a közterü-
leten illegálisan parkoló nehéz tehergépkocsik
tulajdonosai ellen.

Köztemetõk kegyeleti szolgáltatása

A kegyeleti és közszolgáltatás mellett a teme-
tõfenntartást is közmegelégedésre végzi a vasvá-
ri vállalkozó.

A vele kötött szerzõdés a meglévõ jogsza-
bályok és a város rendelete értelmében a díjak
karbantartására alkalmas, a temetõtörvény mó-
dosításával a díjakat is véleményeztetni kell a fo-
gyasztásvédelemmel, ez megtörtént. 

A Gazdasági Bizottság az inflációkövetõ díj-
emelést elfogadásra javasolta.

A közüzemi díjaktól külön kell választani, a
temetõüzemeltetési közszolgáltatói feladatot �
mondta hozzászólásában dr. Ódor Ildikó jegyzõ.
A lejárt 10 éves szerzõdést követõen új szerzõ-
dést kötöttünk, s abban ezek a paraméterek sze-
repeltek. (A szerzõdés szerint inflációkövetõ
emelést kérhet a vállalkozó.)

A testület egyhangúlag elfogadta a kegyeleti
díj emelését.

Kiváló minõsítés a zeneiskolának

Az elmúlt évre megállapított díjakkal párhu-
zamosan a városnak rendeletében a 18�22 év kö-
zötti zeneiskolai hallgatókra is díjtételt kell meg-
határoznia (eddig ilyen korosztályú hallgatókkal
nem rendelkezett a zeneiskola). A tandíjakat a
rendeletben rögzítettek szerint egyhangúlag elfo-
gadta a testület. V. Németh Zsolt polgármester
egyben tájékoztatta a képviselõket arról, hogy a
Városi Zeneiskola megkapta a kiváló minõsítést.

Mária zarándokút pályázat

Magyarországi településeken át Máriazelltõl
Csíksomlyóig tart ennek az útnak a tervezése. A
pályázat elõkészítésében részt vett Zágorhidi-
Czigány Balázs múzeumigazgató és munkatársa
Drimmer László, valamint a természetjárókkal
együtt Kovács Tilda alpolgármester. Az útvonal
pontosítását elvégezték: Celldömölktõl Vasváron
át húzódik ez az útvonalszakasz, a zarándokút-
ban Celldömölk fix pont, de más települések ké-
rését is akceptálja, azokat egyenrangú úthálózat-
ként kezelve, így Sümeget sem akarja kihagyni,
vagy Máriaradnát. Ennek a projektnek, zarán-
dokútvonalnak Vasvár fontos bázisa kell hogy
legyen. Az oraszágos szerverzést egy lelkes csa-
pat profi módon végzi, melynek tagjai sorában
programozó matematikustól a grafikusig min-
denki megtalálható. A projekt beadási határideje
2008. február 1.

Zágorhidi-Czigány Csaba, a Gazdasági Bi-
zottság elnöke elmondta, hogy a bizottság tár-
gyalta a Mária zarándokút pályázatot, mely a vá-
ros idegenforgalmi profiljába jól illik, s ebbõl a
lakosság is sokat profitálhat. A projekt 70 milli-
ós, saját erõigénye15%, ez 10,5 millió forint,
amibõl Vas Megye Önkormányzata 5 milliót vál-
lal, Vasvár pedig 600 ezer forintot.

Dr. Wessely István a Mûvelõdési Bizottság
elnöke elmondta, hogy bizottságuk is tárgyalta
ezt a pályázatot, alpolgármester asszonytól kap-
tak tájékoztatást, s mivel 600 ezer forint a város
önrésze, a bizottság mindenképpen támogatásra
javasolja.

Sejber Mihály bizottsági elnök tájékoztatta a
testület tagjait arról, hogy a Vasvár környéki kõ-
keresztek fotórögzítése megtörtént, ennek felüle-
te mintegy 100 négyzetmétert tesz ki, melynek
bemutatása kapcslódhatna a zarándokúthoz. Az
elhelyezése nem kevés munkát jelent. 

A testület a pályázatot egyhangúlag támogat-
ta, az erre vonatkozó elõterjesztést elfogadta.

Középiskolának, óvodának
ingyenes fürdõhasználat

A kistérségi társulás 1,5 millió forinttal támo-
gatja a térség általános iskolásainak úszás okta-
tását, amely számukra is ingyenes. Az uszoda lá-
togatását szorgalmi idõben most a Postaforgalmi
Szakközépiskola tanulóinak is ingyenessé teszi
az önkormányzat. Felvetõdött, hogy szorgalmi
idõben az óvodások számára is legyen ingyenes
az uszoda látogatása, ne csak az általános és
szakközépiskola tanulóinak.

V. Németh Zsolt polgármester hozzászólásá-
ban elmondta, hogy két év költségeit látva el-
mondható, hogy a fürdõ nem erre a tételre érzé-
keny. Csak az éves villamos energia igénye 4,5
millió forint. A fürdõ a kedvezõtlen nyári idõjá-
rás, egyedi kiadások, meghibásodások, nélkü-
lözhetetlen eszközpótlások ellenére is teljesítet-
te elmúlt évi bevételi tervét. Hiányuk 2007-ben
11 millió forint volt, amely 1 millió forinttal ke-
vesebb, mint a 2006-os évi volt. Miért biztosít-
ja a testület az ingyenes fürdõhasználatot a
szakközépiskolásoknak? Azért, mert a város
ezzel is szeretné elõsegíteni a szakközépiskola
fennmaradását.

Az Oktatási Bizottság is tárgyalta ezt a napi-
rendi pontot, sok ötlet fogalmazódott meg, jelen-
tõs igények merültek fel. A bizottság azt a konk-
lúziót vonta le, hogy teljesíteni kell ezt a kérést,
hogy a szakközépiskolások és az óvodások is in-
gyen vehessék igénybe a fürdõt szorgalmi idõ-
ben. A sportolók már eddig is egész éven át in-
gyen látogathatják Vasvár fürdõjét.

A Gazdasági Bizottság is támogatta ezt a
kérést, úgy vélték, jó lenne, ha az intézmények
minél jobban kihasználnák az abban rejlõ le-
hetõséget.

Az iskola igazgatója hozzászólásában el-
mondta, hogy ennél jobban már nem lehet ki-
használni, ugyanis a rendelkezésre álló maxi-
mális óraszámban látogatják a fürdõt, s a tan-
rendbe illesztés sem tûr nagyobb úszásoktatá-
si óraterhet.

A testület egyhangúlag elfogadta a napiren-
det, így Vasváron szorgalmi idõben az általános,
a középiskola, az óvoda ingyen használhatja
úszásoktatásra a fürdõt, a város igazolt sportolói
pedig egész évben.

� sok �
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Visszapillantás

A karácsony elõtti idõszak bõvelkedett
programokban az általános iskolában. 

Most már több éves hagyomány, hogy a
legjobban tanuló és sportoló tanulóink részt
vehetnek Budapesten a MTT Országos Szö-
vetsége által rendezett karácsonyi rendezvé-
nyen. Köszönhetõ mindez Piri I. Tamásnak,
aki az országos elnökség tagja. Az õ jóvoltá-
ból és a Kistérségi Társulás (elnöke: Fuksz-

berger Imre) anyagi támogatásával idén a tér-
ségbõl 5 autóbusznyi gyermek találkozhatott a
sztárvendégekkel: Ruzsa Magdival, Kefírrel a
V-tech-bõl, Madárral (Erdei Zsolt) � a bokszo-
lóval, Barabás Évivel a bemondóval, Kamme-
rer Zoltánnal és a többi válogatott kajak-ke-
nussal.

Vasvárról 45 gyermek utazhatott Gángó Il-
dikó, Molnár Gyula és Sejberné Szabó Mari-
ann tanárok vezetésével. A sorversenyben
részt vett tanulóink nagyon jól szerepeltek, de
a szerencse elpártolt tõlük, a döntõbe sajnos
nem jutottak be. Azonban az ajándékok, amit
kaptak gyerekeink, s a csodás karácsonyi dísz-
be öltöztetett Budapest látványa kárpótolt
bennünket.

A hagyományok sora folytatódott a karácso-
nyi hangversennyel, melyet szintén minden év-
ben megrendeznek az iskola tanárai a zeneisko-
lával együttmûködve. A karácsonyi várakozási
idõszakot szebbé tették a fellépõk: a 3.b osztá-
lyosok Németh Éva tanítónõ vezetésével, a kis
színjátszók Kovácsné Németh Edit és Süle Eri-
ka tanítónõ irányításával, Maráczi Beáta, Módli
Istvánné, Ódor Anna szavalói, Farkas Anikó
reneszánsz-táncos, Simon Géza klarinétos,
Janzsóné Földesi Ilona zongorista tanítványai.
S akik nem hiányozhattak: az énekkarosok �
Pappné Bem Gabriella vezényletével és gyö-
nyörû hangjukkal, Janzsóné Földesi Ilona zon-
gorakíséretével � kik többször is melengették
szívünket. Fokozta ezt Horváthné Tóth Mária
igazgatónõ a karácsony hangulatáról, a szere-
tetrõl szóló gondolataival. 

A hagyományok között a legújabb a kará-
csonyváró rendezvény, amit elõször 2006-ban
rendezett meg az iskola. 2007-ben még az elõ-

zõnél is fergetegesebben sikerült a program.
Együtt rajzolt, vágott, ragasztott, fabrikált, dí-
szítette a karácsonyfát, készítette a díszeket,
képeslapokat, gyúrt, formázta a karácsonyi fi-
nom süteményeket gyerek, szülõ, tanár, óvónõ
(hiszen közösen szerveztük e napot). Különle-
ges technikákkal is készültek alkotások: elõ-
került méhviasz is, dióhéj, konfetti, a tûszur-
ka, az embossing technikához használatos
eszközök. A gyerekek kiénekelhették, kitán-
colhatták magukat Papp Ritával, az énekessel,
hiszen õ is körünkben volt egy órára. A mû-
sort az SNI tagozat HEFOP-os pályázatának
köszönhetjük, hiszen õk finanszírozták. A
szülõk jóvoltából finomabbnál finomabb teá-
kat kóstolgathattuk meg.

Himnuszunk születésének napját, egyben a
Magyar Kultúra Napját ünnepeltük január 22-
én verssel, zenével, énekkel, képekkel. A gon-
dolatokat a 7.b osztályos tanulóink közvetítet-
ték Ódor Anna tanárnõ irányításával, a ma-
gyar népdalokat pedig az énekkarosok Pappné
Bem Gabriella tanárnõ vezényletével. A mû-
sor záró részében Molnár Kata 8.c által készí-
tett prezentációt láthatta a közönség Magyar-
ország gyönyörû tájaival, épületeivel, tanára-
ink és diákjaink a magyar nyelvrõl szóló gon-
dolataival.

Farsang 2008. 

A 2008. évi farsangi rendezvénysorozatun-
kat a Buborék c. zenés-játékos interaktív elõ-
adás nyitotta meg február 1-jén. Ezt követte a
felsõsök farsangja, ahol a gyerekeknek a diák-
önkormányzat vezetõi által rovásírással összeál-
lított feladatát kellett teljesíteni. Az osztályok
által beöltöztetett tanulók � kik között volt Ma-
riska néni, Einstein, Matek-zseni, Anettka, cow-
boy lány, gengszter, hercegnõ, múmialány... �
felvonulását nagy taps és kacaj fogadta. 

Ennél márcsak a karaoke bemutató volt
népszerûbb. Óriási füttyszó és a végén konfet-
ti esõ kísérte Balogh Bonni és Csáki Veronika
elõadását, melynek címe: Avril Lavigne:
Complicated.

Az est hátralévõ részében volt zene, tánc,
tombola, s a büfé sem maradhatott el a szülõi
közösség segítségével. Köszönet nekik!

Másnap hosszú kocsisorok jelezték,
hogy ismét rendezvény van az általános is-
kolában, mégpedig az alsósok hagyomá-
nyos karneválja. Sejberné Szabó Mariann

igazgatóhelyettes köszöntõje után a színját-
szó szakkörösök Süle Erika és Kovácsné
Németh Edit tanítónõk vezetésével tréfás-
mesés bemutatót tartottak. A jelmezes fel-
vonulás után a 3.a osztályos lányok �Eng-
lish girls� c. produkcióját láthatta a közön-
ség. Ezt követõen az elsõ osztályosok lép-
tek porondra ugrókötél és labdagyakorla-
tukkal és tanítójukkal Török Ildikóval. Ezt
a blokkot a 4. osztályos lányok zenés torna-
bemutatója zárta, melyet Sejberné Szabó
Mariann tanított be.

Iskolánk tanulói a városunkban többféle
táncból válogathatnak, ha a mûvészetek ezen
ágát kedvelik. A farsangi mûsor 2. részében az
õ bemutatóikat láthatta a közönség: a
rockysokét, az Akvamarin táncegyüttesét s
végül a társastáncosokét.

A bemutatók után finom süteményeket vá-
sárolhattak a gyerekek (melyet a szülõk készí-
tettek és árultak), s nem maradhatott el a zene,
a tánc és a tombola sem.

Köszönet e helyen is a szülõknek, kik nél-
kül e rendezvény nem jöhetett volna létre!

A farsangi hét következõ programja a hús-
hagyó keddi �Hej, regõ, rejtem� c. zenés elõ-
adás a népszokásokról zalaegerszegi bábmû-
vészek elõadásában, melyet nagy érdeklõdést
kísért. A rendezvénysorozat zárásaként Pál
László bûvész és arcfestõ társa február 7-én
interaktív gyermekmûsorral tette még szóra-
koztatóbbá a farsangi multságok sorát. A ren-
dezvény zárásaként Pál László bûvész és arc-
festõ társa 7-én interaktív gyermekmûsorral
tette még szórakoztatóbbá a farsangi mulatsá-
got. Ezt követõen az SNI-s tagozatosok mulat-
tak, szórakoztak. E mûsorok anyagi fedezetét
is az SNI tagozat HEFOP 2.1.6. pályázatának
köszönhetjük! Köszönet a tagozat pedagógu-
sainak a pályázat gondozásáért! 

Az oldalt összeállította:
Sejberné Szabó Mariann

igazgatóhelyettes

ÁLTALÁNOS ISKOLA HÍREI
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Az általános iskola hagyományos karácsonyi
hangversenyét december 19-én szervezte meg,
melyen kicsik és nagyok egyaránt közremûködtek.

Ne felejtsük megemlíteni azokat a gyermeke-
ket és felkészítõiket, akik már a szeptemberi is-
kolakezdést követõen elkezdtek felkészülni az
alkalomra, hogy a mûsor minél meghittebb, mi-
nél hangulatosabb és színvonalasabb legyen.

A mûsorban az iskola 3.b osztályának tanulói
egy karácsonyi népszokásunkat, a lucázást mutat-
ták be. A gyermekek felkészítõje Németh Éva taní-

tónõ volt. Ezt követõen az iskola kórusának elõadá-
sában Zsasskovszky József... Pásztordal címû mû-
vét hallhattuk, mely során zongorán közremûkö-
dött Janzsóné Földesi Ilona tanárnõ. Az iskola leg-
kisebb színjátszói � az 1.a és 2.b osztályainak tanu-
lói � pásztorjátékot mutattak be. Felkészítõik Ko-
vácsné Németh Edit és Süle Erika tanítónõk voltak.
A kicsik fantasztikus produkciója után Horváth

Amanda elõadásában hallhattuk Balogh József:
Karácsony éj címû versét (Felkészítõje: Maráczi
Beáta tanítónõ). Majd az iskola kórusa a Dona
nobis címû kánont énekelte el.

A következõ mûsorszámban Hirschmann Bá-
lint, Smolczer Marietta és Simon Géza tanár úr ál-
tal alkotott klarinéttrió karácsonyi dallamokkal
kedveskedett nekünk.

Babits Mihály: Karácsonyi ének címû versét
Huszár Vanessza mondta el, kinek felkészítõje
Módli Istvánné tanítónõ. Az iskola énekkara elõad-

ta még Lalloutte: O, mysterium
címû kórusmûvét, mely során
zongorán kísért Janzsóné
Földesi Ilona tanárnõ, vezé-
nyelt: Pappné Bem Gabriella
tanárnõ, aki a rendezvény
egyik fõszervezõje a kezdetek-
tõl kezdve. A mû után Haydn:
A-dúr zongora szonátáját Bara-
nyai Anna szólaltatta meg. 

Juhász Gyula: Rorate cí-
mû versét Szecsõdi Krisztina
adta elõ, felkészítõje Ódor
Anna tanárnõ.

Az énekkar elõadta még:
Bach: Jászolnál c. mûvét. Ezután a zeneiskola
Saltarello táncegyüttesének Country dance címû
mûsorában gyönyörködhettünk. Laczi Adrienn �
felkészítõje Ódor Anna tanárnõ � szavalatában
Ady Endre: Virágos karácsonyi ének címû versét
tárta elénk, majd az énekkar elénekelte a közönség-
nek Delhusa Gjon: Ha hallod a harangok hangját
címû számát is. 

Az igazgatónõ karácsonyi köszöntõjében be-
szélt a karácsony hangulatáról, a szeretetrõl, a vára-
kozás izgalmáról. A mûsor záró száma a gyermek-
kórus elõadásában a Szentkarácsony címû mû volt. 

A mûsor elején a narrátor így kezdte: �Örven-
dezzünk, emberek, Jézus megszületett!� Ez a gon-
dolat kifejezte számunkra mindazt, amit a közelgõ
ünnep jelentett: a karácsonyéj titokzatosságát, a
családi otthon meghittségét, a várakozás, az aján-
dékozás örömét. Ez a gondolat meghatározta
egész esténket és az azt követõ napokat is.

Örvendeztünk, mert láthattuk a mûsorban fel-
lépõ kicsik és nagyok, valamint felkészítõik iz-
galmát, majd mûsorszámaik végén szemükben a
könnyeket, az örömöt, hogy több hónapos készü-
lõdésükkel a szülõknek, nagyszülõknek, taná-
roknak, mindannyiunknak mekkora örömet sze-
reztek. Talán nem is tudják, de szebbé tették ne-
künk a Karácsonyt. Köszönjük!

A szülõk nevében:
Pónáczné Horváth Andrea

és Németh Attila

Karácsonyi hangverseny...
...ahogyan a szülõk látták

Január végétõl február közepéig vehetnek
részt az érdeklõdõk a Nyugat-dunántúli Ifjúsá-
gi Szövetség által LEADER+ pályázaton nyert
�Szakmai háttérfejlesztés képzési programok
szervezésével három õsi, népi szakma jegyé-
ben� címû pályázat képzésein. A tanfolyamok-
nak az oszkói Közösségi Ház adott otthont.

Ennek keretében a résztvevõk a mézeska-
lács készítés, a kosárkötés és a gyógynövény-
termesztés ismereteit sajátíthatták el. 

A gyógynövénytermesztés elõadásain
nemcsak a különbözõ növények, és azok jóté-
kony hatásairól kaptak információkat a tanu-
lók, hanem betekintést nyertek a biokertészet
alapjaiba, megismerkedhettek a növényi csí-
rák fontos élettani hatásaival. Emellett meg-
kóstolhatták a retek és hagymacsírát, melyet
búzakolbásszal tálaltak.

A kosárfonás minden alkalommal újdonsá-
got, új portéka elkészítését jelentette a hallga-

tóknak. A tanulók által elkészített kiskosara-
kat, fonott tálcákat, és tároló edényeket min-
denki hazavihette, büszkén mutatva a tanfo-
lyam nem kis eredményét.

A mézeskalács készítés el-
sõ óráján elméleti oktatás tör-
tént, ahol a népi hagyomány
történetérõl, a méz fontos sze-
repérõl volt szó. A gyakorlati
foglalkozáson mindenki elsa-
játíthatta a legalapvetõbb mé-
zeskalács díszítési techniká-
kat. Készültek szalvéta és to-
jástartók, mézeskalács házi-
kók és templom is.

A tanfolyamok iránt nagy
volt az érdeklõdés, a megye
különbözõ pontjairól, de még
Sopronból is érkeztek vendé-
gek. Az érdeklõdésre való te-

kintettel gondolkodunk újabb tanfolyamok
szervezésén a jövõben, hogy akik most lema-
radtak, azok is megismerkedhessenek ezekkel
a szép mesterségekkel. 

Népi kismesterségek
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A Régióhõ Kft. gazdasági társaság vezetõ-
jével, Németh István ügyvezetõ igazgatóval
visszatekintõ beszélgetésben idéztük fel az in-
dulástól napjainkig eltelt idõszakot. Mivel az
energiapiacon a szolgáltatást végzõ is ki van
szolgáltatva a növekvõ energiaáraknak, ezért
arra is választ kerestünk, hogy miként, mi-
lyen mértékben lehet kiváltani ez egyre drá-
guló energiahordozókat. 

� Mikor alakult a cég, s mennyi településen
szolgáltat?

� Cégünk, a Régióhõ Kft. 1992 óta végzi ezt
a tevékenységet 3 városban; Körmenden, Vasvá-
ron és Szentgotthárdon. Ezt a feladatot 7 fûtési
rendszerrel végezzük, s 550 ezer légköbméteren
fûtünk. Az értékesített energiavolumen 140 ezer
giga joule évente. Ez több mint 2 ezer háztartást
jelent, s körülbelül további ezer lakásnak megfe-
lelõ közületet.

� Miként jött létre az önök cége? Milyen gazda-
sági egységbõl jött létre az önök szolgáltató cége, a
mostani Régióhõ Kft., s miként mûködnek?

� Nos, a Régióhõ Kft. a régi rendszert örököl-
te meg, az alapításkor, de már új szisztéma sze-
rint kellett gazdasági társaságként funkcionál-
nunk, ezt várták el tõlünk kvázi alapítóink, a há-
rom város önkormányzata. Akkor, 1992-ben az
államot követõen az önkormányzat lett a tulajdo-
nos. Itt jó ha nem feledkezünk meg arról, hogy a
távhõszolgáltatás 32 éve kezdõdött Vas megyé-
ben. 15�16 évvel ezelõtt egy fejlõdési pálya bi-
zonyos pontján tartott a távhõszolgáltatás. Abból
kell, kellett eljutni a mai állapothoz. 

� Pazarló volt a régi szocialista struktúrán
mûködõ hõszolgáltató rendszer?

� A hatékonyság, gazdaságosság városonként
különféle szintet jelentett. Nyilván Szombathely
mint megyeszékhely, mint nagyváros volt a leg-
fejlettebb, és Vasvár a legfejletlenebb, annak elle-
nére, hogy a legújabb távfûtési rendszere volt ak-
kor a hegyháti kisvárosnak. Ezt 2 tény is alátá-
masztja: egyfelõl Vasváron nem volt földgáz,
ezért szénnel és olajjal kellett fûteni. A másik té-
nyezõ, hogy Vasváron a viszonylag kicsi � rossz
magyarsággal mondva � a fogyasztói állományt
két rendszerrõl látták és látjuk el a mai napig is.
Széttöredezett és elnyújtott ez a rendszer, ami
nyilván topográfiai adottságából fakad. Amikor a
3 város megalapította a Régióhõ Kft-t, akkor az
volt a törekvés, hogy a mûszaki és gazdaságossá-
gi mutatókat próbáljuk közelíteni egymáshoz.

� Könnyû volt ezt a 3 szándékot közös neve-
zõre hozni?

� Abban az idõszakban, amikor a régi nagy
erõszakkal közösített szervezeteknek a szétapró-
zása folyt, az önkormányzatoknál is természetes
igényként jelentkezett, hogy a közszolgáltatások

fölött a rendelkezés jogát megszerezzék. Kérdés,
ez miként fér bele a három város közti együttmû-
ködésbe. Erre a megoldást úgy találtuk meg,
hogy a 3 város kötött egymással egy távhõszol-
gáltatási szerzõdést, amiben 2 alapelvet szögez-
tek le: az egyik, hogy az önkormányzatnak az
adott városban lévõ távhõszolgáltatás fölötti ren-
delkezésnek a joga a lehetõ legkevesebbet csor-
buljon a közös vállalatban, a másik alapelvünk,
hogy a lehetõ legnagyobb mértékben lehessen
kihasználni az együttmûködésben rejlõ lehetõsé-
geket. Az elsõ szempont kielégítésére azt talál-
tuk megfelelõ megoldásnak, hogy az árakat a vá-
rosok egyenként és önállóan határozzák meg, és
a bevételeket szintén elkülönítve kezeljék. Az
üzleti terv részét képezõ fejlesztési kérdésekbe a
társ városok tagjai nem szólnak bele.

� Mi ennek az együttmûködésnek az elõnye?
� Ez elsõsorban a rendelkezésre álló források

gazdaságos, hatékony felhasználását jelenti. Erre
vonatkozóan a szerzõdésben rögzítettük, hogy a
másik város területén keletkezett eredménytarta-
lékot és amortizációt idõlegesen át lehet csopor-
tosítani, de kizárólag fejlesztési célra, ami ké-
sõbb ott visszatérül.

Vasváron elsõ lépésként a Régióhõ Kft. a vá-
rossal közösen megvásárolta a valamikori Auras
termálkútját. Az onnan nyert termálvíz hõener-
giájával � mivel épp akkor szûnt meg a tüzelõ-
olaj állami támogatása � a hirtelen megdrágult
energiahordozót, a tüzelõolajat akartuk kiváltani.
Ezzel a lépéssel jelentõs költségmegtakarítást ér-
tünk el az elsõ két-három évben. Addig, amíg a
földgáz oda nem érkezett.

� Mennyire lehetett e kutat jó hatásfokkal
konvertálni?

� Mivel a vasvári nem gyógyvíz, hanem termál-
víz, e szempontból ez szerencsésnek mondható,
mivel alacsony a sótartalma, így a rendszerben le-
rakódások gyakorlatilag nincsenek. A távhõszol-
gáltatás hõmérsékleti viszonyai viszont nem teszik
lehetõvé, hogy tél közepén is jó hatásfokkal tudjuk
használni. Ezért ennek a termálvíznek a felhaszná-
lása csak õsszel és tavasszal gazdaságos. Ha 50
köbméter/óra kitermeléssel mûködik a rendszer,
akkor 84�86 Celsius fok is megjelenik a kútfejnél,
most 74 Celsius fokos, és 2 fokot veszít, amíg a vá-
rosba beér a 2,5 km-es vezetéken. Akkor alapítot-
tuk meg a Vasi Triász Kft.-t, s már akkor, 1993.-ban
az volt a cél, hogy kettõs hasznosítású legyen a víz,
vagyis fürdõ is épüljön. A kettõs hasznosítás egé-
szen addig nem realizálódott, amíg a téli hasznosí-
tása nem valósult meg a fürdõnek.

� Más jellegû hasznosításon, mondjuk kertészet,
fóliasátor, üvegház fûtésén nem gondolkodtak?

� Volt két tárgyalásunk ez ügyben, azzal a
céllal, hogy még két hasznosítási fokozatot is be-
kapcsoljunk ebbe a rendszerbe. Egy zöldségter-

mesztési vállalkozás jelentkezett, speciális kínai
ételekhez akartak zöldséget termeszteni, õket a
Papmalmi út melletti földek érdekelték. Azokat
akarták megvásárolni, de se bérelni, se vásárolni
nem tudtak. A másik érdeklõdõ pedig egy virág-
kertész volt, sajnos neki sem jött össze a földte-
rület. Utóbbi a Hollandiában termesztett virágot
akarta kiváltani itthon termesztettel.

Ha úgy tetszik, a geotermikus energia rendszer-
be állítása volt a korszerûsítés elsõ fokozata. A má-
sodik fokozatot vagy vonalat a földgáz bevezetése
jelentette, amikor az olajat mint energiahordozót
váltottuk ki a földgázzal. Ez 1996-ra tehetõ. Mind-
két kazánházat átállítottuk földgázra.

� Vasváron mekkora rendszerben szolgáltatnak?
� Vasváron volumenét tekintve 300 lakásban

és 60 közületi fogyasztónak szolgáltatunk. Ener-
giamennyiségben ez mit jelent? Évente 30 ezer
gigajoule hõenergiát. Ehhez 3 forrásból szárma-
zik a hõenergia; egyfelõl termálvízbõl, másfelõl
földgázból, és vásárolt hõenergiából. 

� Ez utóbbi alatt mit kell érteni?
� Hulladékhõt vásárolunk mindkét hõköz-

ponthoz, fûtõmûhöz, az ott beépített, de nem a
tulajdonunkban lévõ (ezzel elektromos áramot
termelnek) gázmotornak a hulladékhõjét visz-
szük be a fûtési rendszerünkbe. Közel 200 ezer
köbméter földgázt használunk el a gázkazánok-
ban, s vásárolunk még 15 ezer giga joule hõener-
giát is. A termálvízbõl elõállított hõenergia 3
ezer giga joule. Ezt a munkát 8 ember látja el
Vasváron. Cégünk a 3 városban összesen 38 al-
kalmazottat foglalkoztat.

� Árképzés, kiszolgáltatottság az energia-
áraknak, világpiaci mozgásoknak, hazai gazda-
ságnak, miként alakul?

� Nézzük a távhõár-képzést! A rendszerünk
olyan, hogy nyereséget nem tervezünk, mivel a
városok nem kérnek osztalékot. Tehát nullszal-
dós árképzéssel dolgozunk. Ha netán képzõdik
nyeresége a cégnek, az csak abból származhat,
hogy a tervezett költségekhez képest kevesebbõl
kijöttünk, vagy csúnyán fogalmazva, kevesebbet
realizáltunk. Ezért mondhatnám azt is, hogy egy-
elõre, e szisztéma szerint, a fejlesztésekre nem
jut annyi pénz, amennyi kellene.

Miután a legfontosabb fogyasztók a bérbõl és
fizetésbõl élõ emberek, ezért az árpolitikánk nem
lehet független ettõl a szemponttól. Bár gazdasá-
gi társaság vagyunk, mégsem vagyunk kapitalis-
ták. Igyekszünk úgy gazdálkodni, hogy a szol-
gáltatás megfelelõ mûszaki színvonalát biztosí-
tani tudjuk minden extra nélkül, de kulturáltan, s
ne menjünk csõdbe. A szabadpiaci gazdasági
vállalkozásokhoz képest itt jogilag is van egy
nagy különbség. Ez a szolgáltatás (is) monopóli-
um. Nincsen mellette versenytárs, hogy abban a
kereslet-kínálat törvényei szerint alakulhatnának

Elsõdleges szempont
a fogyasztók érdeke

Beszélgetés Németh István ügyvezetõ-igazgatóval
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ki az árak. Kemény jogi garanciák képzik a biz-
tosítékot, miután az önkormányzatok jóváhagy-
ják azt.

Pillanatnyilag a városok kompromisszum-
készsége jó, ezért köszönetet is kell mondani az
önkormányzatoknak. Tárgyszerûen, konstruktí-
van mérlegelve alakítják ki álláspontjukat, a fel-
ügyeletüket a céggel szemben. De elképzelhetõ,
hogy kérésünkkel ellentétes döntés születik az
árak kérdésében... Az önkormányzatok és a cég
között jó a kapcsolat, az árképzés tisztességes
munkalégkörben zajlik. 

� Az árképzésnek mi a legérzékenyebb pontja?
� Az aktuális energiaár. Ennek két tulajdon-

ságát is meg kell említeni. A szakszerûtlen keze-
lés komoly gondokat okozhatna. Az energiahor-
dozó árak � földgáz � drasztikus megváltozása
következtében ügyelni kell arra, nehogy a elté-
vedjen, elcsábuljon a cégvezetés, s azt mondja,
hogy jó, nem emelek árat, majd valahogy kigaz-
dálkodjuk az emelkedésbõl adódó költségdiffe-
renciát. Mondjuk populáris szempontok miatt.
Ez lehetetlen, ugyanis tudni kell, nincsenek már
tartalékok a cégben, ezért az energiaár emelke-
dését sajnos át kell hárítani a fogyasztókra. A
másik faktor a volumen mellett az idõtényezõ.
Mondjuk, ma bejelenti a minisztérium, hogy 2
hét múlva megemeli az energiahordozó árát.
Ilyenkor legalább egy hónapos, vagy még több
csúszás keletkezik az árképzésben. Évi két-há-
romszori egy havi árcsúszás miatt akár fejre is

állhat a cég. A fõ probléma, hogy a földgáz árát
a gazdasági miniszter mondja ki kis határidõvel.
Viszont a távhõ árképzése idõigényes. A távhõ-
szolgáltatás árának a felügyelõ-bizottságon is át
kell menni, s be kell terjeszteni az önkormány-
zathoz, s addig nem viheti azt a szolgáltató a
közgyûlés elé, amíg nem kérte be 3 érdekvédel-
mi szerv véleményét. Így az Országos Fogyasz-
tóvédelmi Egyesület, a gazdasági miniszter, a
Lakásszövetkezetek Szövetsége véleményét. Ha
hónap közepére esik ez, akkor csak a harmadik
hónap elején realizálható a valós ár. Ez közel két
hónapos csúszást jelent, a cégnek meg annyi mí-
nuszt.

� Ez Vasváron milyen költséget jelent?
� Januártól mi nem emeltünk árat. Szép ered-

ményt hozott az a döntés, hogy tavaly július 1-jé-
tõl kiléptünk a földgázvásárlással a szabad piac-
ra. Így a tüzelõ költségekbõl tudtunk annyit meg-
takarítani, hogy azzal az áremelkedések hatását
néhány hónapig ellensúlyozni tudjuk. Magyarán
szólva a megtakarítást teljes mértékben átadjuk a
fogyasztóknak. Ezt a frontot így körülbelül 3 hó-
napig lehet tartani, kvázi így a leghidegebb idõ-
szakot sikerült távhõdíj emelés nélkül átvészelni.
Megváltozott a támogatási rendszer tavaly janu-
árban (lakosság állami támogatása). Nem a cég
kapja meg a földgáz árában a támogatást, hanem
egyénileg kell azt a fogyasztónak kérni. Viszont
ezt a támogatást a fogyasztó nevében az állam-
kincstár hozzánk utalja, így az beépül a számlá-

ba, s az a furcsaság áll elõ, hogy látszólag az azo-
nos méretû lakások azonos fogyasztás mellett
különbözõ összegeket fizetnek a távfûtésért.

� A következõ fûtési szezonra milyen prognó-
zist tudna mondani?

� Az látszik, hogy negyedévente változnak az
energiahordozó árak, a közüzemi árak napjai
meg vannak számlálva, jövõre már valószínûleg
nem lesz állami ármeghatározás. A földgáznál
ebben az évben 15�20%-os éves kihatású áreme-
léssel lehet számolni. 

� Korszerûsítések?
� Vasváron az utóbbi két évben sok korszerû-

sítést hajtottunk végre. Ez nem azt jelenti, hogy
nem kell megoldani újabb mûszaki feladatot, de
többre most nincsen keret. Ebben az évben a
szinten tartás a cél. Ha forráshoz jutunk, akkor
jövõre újabb korszerûsítés várható Vasváron is.
Hõközpontok korszerûsítése és a távfelügyeleti
rendszer továbbfejlesztése a cél. S akkor min-
dent egy helyen látunk majd.

� Ügyfélszolgálat?
� A rendszer korszerûsítésen esett át, s a hiba-

bejelentéseket számítógépen rögzítjük. Ez azért
fontos, hogy pontosabb, korrektebb, dokumen-
táltabb legyen minden hibabejelentés, és az arra
tett intézkedés is. Ezért megváltozott a hibabeje-
lentõ telefonszámunk, egységesen mindhárom
városban 94/594-172.

� Köszönöm a beszélgetést!
� bodorkós �

Vasvár Város Önkormányzata Képvise-
lõ-testülete a helyi önkormányzatokról szó-
ló, többször módosított 1990. évi LXV. tv.
16.§ (1) bekezdésében kapott felhatalmazás
alapján a közterületek használatáról szóló
4/2000. (I. 28.) számú rendeletét (további-
akban: önkormányzati rendelet) az alábbi-
ak szerint módosul:

16/A. § (1) a. Közterületen � az erre kije-
lölt terület kivételével � gördeszkázni, görkor-
csolyázni tilos.

Tilos kerékpárral közlekedni a város közte-
rületi járdáin, valamint a Márc. 15. tér dísz-
burkolatú terén és a Mûvelõdési ház � Kolos-
tor épület közötti díszburkolatú téren.

b. Az üzembentartó a közúti közlekedési
szolgáltatást végzõ 3500 kg-ot meghaladó
megengedett össztömegû gépkocsiját, gépjár-
mûvét, gépjármûszerelvényét közúton, közte-
rületen nem tárolhatja, az arra kijelölt hely ki-
vételével.

c. Jelen rendelet 16/A. § (1) bekezdés b,
pontjában foglaltakat megfelelõen alkal-
mazni kell az autóbuszokra, tehergépko-
csikra, mezõgazdasági vontatókra, lassú jár-
mûvekre, jármûszerelvényekre is, amelye-
ket nem közúti közlekedési szolgáltatásra
használnak. 

Rendelet a közterületek használatáról

I.1) A közterületbe 10 cm-en túl benyúló bármilyen 1700 Ft/m2/hó
homlokzati reklám és hirdetõberendezés min. 21 000 Ft/év

2) Önálló hirdetõberendezés 1700 Ft/m2/hó
min. 21 000 Ft/év

3) Árusító építmény elhelyezése 2 300 Ft/m2/év
4) Idényjellegû árusítás 500 Ft/m2/nap
5) Vendéglátóipari elõkert 300 Ft/m2/hó
6) Építési munkával kapcsolatos anyagtárolás 200 Ft/m2/hó
7) Egyéb anyagtárolás 250 Ft/m2/hó
8) Üzemképtelen jármûvek elhelyezése 1000 Ft/nap
9) Állandó árusításra, alkalmi vásárra kijelölt területen 250 Ft/m2/nap

történõ árusítás 1000 Ft/m2/hó
10) Mutatványos tevékenység céljából 100 Ft/m2/nap
11) Közutak, járdák területének sport-, kulturális rendezvény 10 Ft/m2/nap

céljára történõ igénybevétele esetén
12) Közutak, járdák területének vásár céljára 100 Ft/m2/nap

történõ igénybevétele esetén
13) Közutak, járdák területének építési munkaterület céljára

történõ igénybevétele esetén 250 Ft/m2/hó

16/A. § (2) Szabálysértést követ el és a
mindenkor hatályos jogszabályban meghatá-
rozott mértékig terjedõ pénzbírsággal sújtha-
tó, aki e rendelet 16/A. § (1) bekezdés a, b, és
c, pontjában foglaltakat megszegi.

Közterület-használati díjak

A megállapított díjak nettó értéken érten-
dõk, az általános forgalmi adót nem tartalmaz-

zák. Díjfizetés esetén a számla kiállításakor az
akkor hatályos törvény szerinti áfát fel kell
számítani.

E rendelet 2008. február 15. napján lép ha-
tályba.

V. Németh Zsolt Dr. Ódor Ildikó
polgármester jegyzõ
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A Bagolyvár Könyvesbolt szervezésében és
támogatásában folytatódott a Pódiumest, ame-
lyet a Mûvelõdési Ház fogadott be. Az eddigi
három esten a szépszámú érdeklõdõ, a vasvári
nagyérdemû láthatta-hallhatta: Balázs Fecó ze-
nés irodalmi estjét, Lévai Anikó gasztronómiai
estjét és Schäffer Erzsébet mesélõ estjét. A prog-
ramsorozat, amely a város kulturális kínálatát hi-
vatott szélesíteni, tovább folytatódik. 

A könyvesbolt szervezõjétõl az alábbiakat
tudtuk meg. A jövõben Vasvárra látogató,
meghívott vendégek sora vélhetõen így ala-
kul: Balczó András, Tolvaly Ferenc, Müller
Péter, Palcsó Brigitta, Leslie L. Laurens, Va-
vien Fable...

Külön öröm, hogy az esteket élénk érdeklõ-
dés kíséri, amely hozzájárul a vasvári irodalmi
élet felpezsdüléséhez is. Szervezõje és támoga-
tója az esteknek a vasvári Bagolyvár Könyves-
bolt, az est házigazdájának szerepét pedig a vá-
rosi lap fõszerkesztõje, Bodorkós András újság-
író vállalta fel, aki a vendégek faggatása közben
érdekes kulisszatitkokra kérdez rá. Alaposságá-
val gyakran � ha nem is zavarba hozza �, de el-
gondolkodtatja az est vendégeit, a vasvári meg-
hívást elfogadó mûvészeket, elõadókat.

Az együttmûködés keretében megvalósuló
pódiumestet szervezõk köszönik, hogy a mû-
velõdési ház befogadta a produkciót, amely
egyébként nem terheli a város kulturális bü-
dzséjét. Külön öröm fellépõknek és a Bagoly-
vár Pódiumest szervezõinek is, hogy az est
vendégeit a Magyar Kultúra Városa címhez
méltó környezetben, a színvonalas és modern
új mûvelõdési házban fogadhatják. 

Február 20-án 17.30-kor Tolvaly Ferenccel
találkozhat a közönség Boszporusz felett a híd
c. könyvének bemutatója alkalmából. Az író-
olvasó találkozó után filmvetítésen vehetnek
részt az érdeklõdõk. A belépés díjtalan. Min-
denkit szeretettel várnak a rendezõk!

� sori �

Bagolyvár
Pódiumest

A természetjáró szakosztály
2007-es éve

A Vasvár VSE természetjáró szakosztá-
lya 2007-es évre 27 gyalogtúrát tervezett,
ebbõl 24 teljesítménytúra volt, melyeknek
részletes ismertetése a Teljesítménytúrá-
zók Társasága által évente kiadott �Telje-
sítménytúrák itthon és külföldön� címû
könyvben megtalálható. Ebben a kiad-
ványban több mint 100 túraleírás szerepel,
ezek közül választhatunk. (Legnagyobb
sajnálatunkra, szakosztályunk � szûkös
anyagi és szabadidõ korlátai miatt � csak a
Dunántúl területére meghirdetett túrákon
vehet részt.)

A fentiekben említett és tervezett 24 tel-
jesítménytúrából 22-t teljesítettünk. Viszont
tagjaink 2 olyan teljesítménytúrán vettek
részt, amelyek nem szerepeltek éves túra-
naptárunkban, így a végsõ összegzésben
szakosztályunk javára írható a 24 teljesít-
ménytúra. 

Ezen kívül több egyéb túrán is részt vet-
tek a vasvári természetjárók. Ezek közül
említésre méltó az immár hagyományossá
vált nyári többnapos, kirándulásokkal, gya-
logtúrákkal színesített üdülésjellegû túránk,
melynek során � most már több éve � ha-
zánk egy-egy hegységét, tájegységét keres-
tük fel, megismerve a környék nevezetessé-
geit, természeti szépségeit.

2007-ben a Dunakanyarban töltöttünk
egy rövid hetet, bejárva a Börzsöny, a Pilis-
hegység legszebb, legérdekesebb részeit.
Végigmentünk a Rám-szakadékban, meglá-
togattuk a láthatólag enyészet martalékává
vált Magas-Tax (739m) és az újjávarázsolt
Nagy-Hideg-hegyen lévõ turistaházat
(864m). Ott megpihenve és erõt gyûjtve in-
dultunk tovább, hogy meghódítsuk a Bör-
zsöny legmagasabb csúcsát, a Csóványost
(939m), ahol szintén rövid pihenõt tartot-
tunk, majd �leszaladtunk� Királyrétre, ahol
épphogy elértünk a szálláshelyünkig közle-
kedõ erdei kisvasutat.

2007-ben természetjáróink � a 24 telje-
sítménytúrán kívül � még 26 túrán, kirándu-
láson vettek részt. Ezek közül 19 olyan ki-
rándulás volt, melyet más szakosztályok
szerveztek. Ugyanis jó néhány tagunk nem
csak a vasvári, hanem más � fõként szom-
bathelyi � sportegyesületnek is tagjai. Ba-
rangolók Természetbarát Sportegyesület,
Borostyánkõ Természetbarát SE, Alpokalja
Turista Egyesület, Szombathelyi Haladás
Vasutas SE Természetjáró Szakosztály. En-
nek köszönhetõen a szakosztályok gazdag
kínálatából is válogathattunk. 

Összegezve: a szakosztály 394 tagja az
elmúlt évben 7600 km-es túraútvonalat gya-
logolt végig, amely távból 764 km volt a
más szakosztályok szervezésében megtett

gyalogtúra. Szakosztályunk feladatát képezi
a Vasvár vonzáskörzetébe tartozó, úgyneve-
zett Vasi-Hegyhát területén lévõ turista út-
jelzések felfestése, felújítása, karbantartása.
Ezt a túraútvonal szervizelési, karbantartási
feladatot szakosztályunk mintegy 150 km
hosszú szakaszon elvégezte. 

Az elmúlt évben április 29-én jelentõs
létszámmal képviseltette magát szakosz-
tályunk a Brennbergbánya és annak kör-
nyékén szervezett túrán, majd május 1-jén
a Szentkút túrán Herényben és november
10-én Szombathelyen a Szent Márton tú-
rán. E túrákon való részvételünkért szak-
osztályunkat a rendezõ szervek szép ku-
pákkal jutalmazták. 

A VVSE túra szakosztályának 7 tagja
vett részt az Észak-Dunántúl Területi Ter-
mészetbarát Szövetség kupaszerzõ, össze-
sen 10 túráján, melyek mindegyike teljesít-
ménytúra volt, s melyek szerepeltek éves
terveinkben is, mely túrák sikeres teljesíté-
séért a fenti szövetség egyénenként adott
kupát a részvevõknek.

A Vasvár Városi Sportegyesület a 2005.
és 2006. évi teljesítményeikért �az év ter-
mészetjárója� elismerést, emléklapot adta át
a sportbálon Kovács Tilda és Takács Lász-
lóné természetjáróknak. 

A tavalyi sikeres év kapcsán külön kö-
szönetet kell mondanunk mindazoknak,
akik ebben a szûkös anyagi helyzetben is
azon fáradoznak, hogy szakosztályunk tel-
jesíteni tudja kitûzött céljait. Mindenekelõtt
köszönet Vasvár Város Önkormányzatának,
a kistérségbõl Gyõrvár Község Önkor-
mányzatának és a Hegyháti Jóléti Szolgálat
Alapítványnak a kilencszemélyes kisbusz
használatáért, mely nagyban megkönnyítet-
te túrázóink célba juttatását � no nem a túra
helyettesítését, hisz a fõszerep ebben a
sportágban a bakancsos lábaké � hanem ab-
ban, hogy a túrahelyszínek startállomását
minél könnyebben érjük el. 

Ugyancsak köszönet illeti az EDS Ma-
gyarország Kft. vezetését a szakosztályunk-
nak nyújtott anyagi támogatásért. Nem utol-
só sorban köszönet illeti mindazon termé-
szetjáró tagjainkat, akik 2007-ben tevõlege-
sen részvettek a turista útjelzések festésé-
ben, felújításában, valamint a különbözõ tú-
rák szervezésében, az utaztatások lebonyo-
lításában.

Abban a reményben kezdjük meg a
2008-as esztendõt, hogy egyre többen kap-
nak kedvet a természetjáráshoz, s elindul-
nak túráinkon, s új tagok is jelentkeznek
szakosztályunkba. 

Varga Jenõ
szakosztályvezetõ
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SPORTBÁL
2008. február 16., szombat Kapunyitás: 19 órakor

Kardos László Általános Iskola aulája
Zenél a KÓCOS ÖRDÖGÖK együttes.

PROGRAM:
� Bálkirálynõ-választás
� Év sportolója díj átadása
� Táncbemutató
� Tombola, értékes és érdekes nyereményekkel

Jegyek vásárolhatók
a Fõ téri totózóban a könyvesbolt mellett 2300 Ft-os áron.

A VVSE sportolóinak 1500 Ft.
Vacsorajegy: +1200 Ft elõvételben

(a helyszínen csak korlátozott számban kapható)

Menü:
Répce pogácsa (kemencében sült vagdalthús, bacon szalonnába
göngyölve), göngyölt sertéskaraj, majonézes burgonya körettel

Névre szóló asztalfoglalás lehetséges.

Megjelenés az alkalomhoz illõ öltözékben.

Jó szórakozást kívánunk!

Labdarúgó teremtornát rendezett a
sopronkövesdi Autoliv Kft. a Büki Sport-
csarnokban. A cég meghívta a tornára a ná-
luk ellenõrzõ- és utómunkálatokat végzõ
céget, az Abemeco Kft.-t is. 

A gazdasági társaságnak vasvári vonat-
kozása is van, hiszen zömében Vasvár és

környékbeli dolgozók végeznek itt mun-
kát. A tornát két négyes csoportban ren-
dezték meg. Körmérkõzések döntöttek a
csoportbeli elsõ két helyrõl, akik így be-
jutottak az elsõ négybe. A nyitómérkõzé-
sen 2:2-t játszottunk, a következõben 0:0
lett az eredmény úgy, hogy simán 4�5

Tornagyõztes Abemeco
Vasvári siker Bükön

góllal kellett volna nyernünk. Így az utol-
só csoportmeccset nyerni kellett a tovább-
jutáshoz. Nyertünk is 2:1-re. Következett
az elõdöntõ. Nagy küzdelmet vívtunk az
addigi száz százalékos csapattal, de 1:0-ra
nyertünk.

Következett a döntõ azzal a csapattal,
akivel a nyitómérkõzést játszottuk. Õk ed-
dig a mérkõzésig csak tõlünk kaptak gólt, az
összes többi meccsen senki sem talált a ka-
pujukba. Nagy csatában simán nyertünk
3:0-ra. A kupa mellett az Abemeco játékosa
Sziffer István lett a gólkirály és szintén a mi
játékosunk, Gyöngyösi Gergely lett a torna
legjobb kapusa.

A gyõztes csapat játékosai: Catomio Já-
nos csapatkapitány, Fülöp László, Horváth
István, Gergácz Tamás, Korándi Szabolcs,
Botfa Bálint, Gyöngyösi Gergely, Sziffer
István, Kozsán Miklós

Kovács Csaba

Kézilabda sorsolás
A Rectec-Vasvár NBI/B nõi kézilabda-

csapatának tavaszi mérkõzései: 

Február
febr. 16. 18.00 Rectec-Vasvár � Pécs 

febr. 24. 17.00 Siófok � R.Vasvár

Március
márc. 1. 18.00 R.-Vasvár � Szekszárd 

márc. 9. 18.00 Tapolca � R.Vasvár 

márc. 15. 18.00 R.Vasvár � Sz.fehérvár

márc. 22. 18.00 R.Vasvár � Vasas
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Az NB I/B-ben szereplõ vasvári nõi kézi-
labda csapat számára a szezon február 16-án
indul. A nyitó mérkõzésen a Pécs látogat hoz-
zánk. A szakosztály vezetõjétõl, Nagy Ferenc-
tõl az alábbi információkat kapta lapunk: �
Szalai Marietta visszajött a Tanárképzõrõl,
Németh Diána viszont nem jelentkezett még
az edzésekre, így a továbbiakban vele nem
számolhat a szakosztály. Így a létszám válto-
zatlan, de úgy érzem, Mariettával mindenkép-
pen erõsödtünk. 

� Új edzõ érkezett a csapathoz, miután a si-
keresnek kevésbé mondható õsz után a szakve-
zetés úgy döntött, megválik az eddigi edzõtõl,
Fancsali Ferenctõl. Ki az új edzõ, honnan ér-
kezett? 

� Igen, megköszöntük Fancsali Ferencnek
az eddigi munkát, de úgy látjuk, hogy a siker
érdekében edzõváltásra van szüksége a csa-
patnak. Ezzel a lépéssel kívántuk elejét venni
a további sikertelenségnek. Az új tréner Ko-
csis Tibor, aki Gyõrbõl érkezett hozzánk. Ko-
rábban a Gyõri Textiles edzõje volt, Hegykõn
a nõi kézilabda csapatot az NB I/B-ig vitte, s
a gyõri utánpótlás nevelésével is aktívan fog-
lalkozott. 

Visszatérve a váltásra. Egyedül Fancsali
Feri nyakába varrni a problémát nem akarjuk,
de az látható a statisztikák alapján, hogy szin-
te minden találkozót az utolsó pillanatban ve-
szítettünk el, ami egyértelmûen erõnléti prob-
lémára és taktikai okokra, rossz védekezésre

vezethetõ vissza. A kapott gólátlag 22 volt ta-
valy, míg az idei szezonban ez a statisztikai
szám 32-re emelkedett. Úgy gondolom, ezt
mélyebben taglalni, elemezni felesleges. Any-
nyi bizonyos, hogy az alapozásnál nagyon ke-
mény munka folyt. Hatkor kezdõdtek az edzé-
sek, és fél nyolc elõtt soha nem fejezõdtek be.
Kívülrõl annyi mindenképpen látszik, hogy az
új edzõ tapasztalatait készségszinten igyek-
szik kamatoztatni, s az is látható, hogy min-
denki mozgásban van az edzéseken, pihenõ is
csak levezetõ mozgásnál képzelhetõ el, de az
is csak labdával. 

Edzõmérkõzésen a Tapolcát 28 góllal ver-
tük, pénteken este a Sárvár ellen játszottunk,
szintén jó elõjeleket mutatott a gárda.

Kézilabda
Edzõváltás után, szezonkezdés elõtt

Villáminterjú az új edzõvel, Kocsis Tiborral

� Milyen célokkal érkezett Vasvárra, mik
az eddigi tapasztalatai?

� Amikor megkerestek, megfontoltam az
igent. Elõször megnéztem egy mérkõzést. A lá-
tottakból úgy ítéltem meg, tudok segíteni, hisz
miden mérkõzésük szoros volt, egy-egy gólon
ment el, több meccse nyerhetõ lett volna. Tán
leginkább taktikailag tudok segíteni. Sajnos rö-
vid a együttes kispadja, kevés a játékos, ez
nagy gond. Ha valaki nem ér rá, nem tud eljön-
ni, ez bizony gátolja a közös munkát. Egy-két
ifistát is szeretnék felhozni az edzésekre. Fél
évet vállaltam, a továbbiakra viszont nem vál-
lalkozom, hisz Vasvár messze van Gyõrhöz, az
utazás fárasztó és hosszadalmas. 

� Miként fogadták a játékosok?
� Azt tapasztaltam, hogy a játékosok lelkesen

álltak a munkához, eddig tisztességesen dolgoz-
tak. Itt mérlegelni nem szabad, minden meccsre
gyõzelmi szándékkal kell készülni. Ha netán
mégis vereség lesz a vége egy-egy találkozónak,
akkor meg úgy kell felfogni, hogy edzésnek nem
volt rossz. Vagyis pszichésen le kell venni a ter-
het a csapat válláról. Mindig a következõ fel-

adatra kell összpontosítani. Ez elmondva köny-
nyû, de nehéz lesz a megvalósítás.

Mivel belülrõl, a csapattól jött az igény, a já-
tékosok szavaztak a változtatásra, ez jó. Látom
a szemekben a tüzet is. Azt is elmondtam, hogy
csak együtt, egy irányba húzva lehetünk sikere-
sek. Arra nincsen idõm, hogy esetlegesen elle-
nük küzdjek, de úgy látom, nem is kell. Minden
belsõ széthúzást félre kell tenni, belsõ gondok
orvoslásával nem lehet foglalkozni, csak a kö-
vetkezõ meccsel lehet és kell törõdni. 

� Milyen konkrét célt határozott meg a ké-
zilabda szakosztály vezetése?

� Konkrét célt nem határoztak meg, csupán
annyit mondtak, hogy ezzel a játékosállo-
mánnyal lépjünk elõbbre a bajnokságban. En-
nek a szakmai elvárásnak szeretnénk a csapat-
tal együtt megfelelni.

� Jelenleg hol tart a felkészülési munka?

� Ismerkedek a játékosokkal, jó kondícióba
kell kerülniük, s meg kell találni a testre szabott
taktikát. Egy mérkõzésre kell kihegyezni a csapa-
tot. Egy nap három meccs, mondjuk egy felké-
szülési torna, lehetetlenség. Az nem fér bele pil-
lanatnyi erõnlétünkbe. Szabályos alapozó mun-
kát, 6 hetes felkészülést sem lehetett bevállalni.
De mivel sok a tapasztalt, rutinos játékos, ezért
minden edzésen keményen dolgozunk, csakis a
taktikai egység megteremtése jelentheti a csapat
erejét, ez lehet az elõrelépés záloga. Idõkérés,
taktikai elemek, erõ beosztása egy meccsen, ezek
a fogalmak a szakmai repertoár alap ABC-jébe
tartoznak. Ám a sikerhez vezetõ utat itt kell kez-
deni. Egyet ígérhetek: Nem fogom magamat el-
cserélni, s azt is tudom, mikor kell idõt kérni. 

� Köszönöm, hogy idõt szakított a beszél-
getésre, sok sikert a tavaszi fordulóban!

� bodorkós �
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Szép sporthagyomány, hogy a Dunántúl váro-
sainak azon csapatai látogatnak Vasvárra, akik az
évzáró Szilveszter-kupát hódították el települé-
sükön. A Kardos László Általános Iskola torna-
termében a Bajnokok Tornája-kupán idén a Ta-
polca Star Beer Boys, a celldömölki Meridián
Gumiszerviz, a pápai Intertermo, az ajkai Ba-
kony FC, míg a Vasi-Hegyhátról két vasvári csa-
pat, A Szabó Tüzép és a Hegyhát Sörözõ lépett
pályára. 

A selejtezõket két hármas csoportban bonyo-
lították le, ahol az együttesek szikrázó mérkõzé-
seket vívtak. A tét nagy volt, hisz a körmérkõzé-
sek helyezettjei azonnal a helyosztó mérkõzése-
ket vívták egymással.

Az ötödik helyért folyó csatát a vasvári Sza-
bó Tüzép csapata az Intertermo elleni csatát 4:0-
ra nyerte. A harmadik helyen az ajkai Bakony
FC végzett, miután a bronzcsatában 3:2-re le-
gyõzte a celldömölki Meridián Gumiszerviz csa-
patát.

A döntõ nem várt izgalmakat hozott, a tavalyi
kupagyõztes vasvári együttes, a Hegyhát Sörözõ
a kétszer 15 perces mérkõzésen elõször elhúzott
2:0-ra, ám a tapolcaiak egyenlítettek, majd 3:2-

re elhúztak. A Hegyhát Sörözõ nagy csatában
egyenlített 3:3, majd az utolsó másfél percben
újabb két gólt szerzett, s ezzel kialakult a kupa
sorsát eldöntõ 5:3-as végeredmény. 

A torna végeredménye:
1. Hegyhát Sörözõ Vasvár
2. Tapolca Star Beer Boys
3. Bakony FC Ajka
4. Meridián Gumiszerviz Celldömölk
5. Intertermo Pápa
6. Szabó Tüzép Vasvár
A torna díjazottjai:
Legjobb játékos: Présing András (Meridián)

Legjobb kapus: Balázs Károly (Bakony FC)
Gólkirály: Sonyicz Gosma (Tapolca)
Legjobb hazai játékos: ifj. Kovács István

(Hegyhát Sörözõ)
A tornagyõztes csapat tagjai: Tóth Tamás,

Botfa Balázs, Tóth László, ifj. Kovács István, ifj.
Sziffer István, Botfa Bálint, Stipkovics Imre,
Sárközi Dániel. A csapat vezetõje: idõsb Süle
Zoltán.

Bajnokok Tornája
Tornagyõztes Hegyhát Sörözõ, a válogatott �Kiskokó� remekelt

Köszönetet mondunk mindazon vál-
lalkozóknak, akik felajánlásaikkal, köz-
remûködésükkel segítették a Bajnokok
Tornája sikeres lebonyolítását. 

Szabó Zoltán � Szabó Tüzép, Hubay
Balázs � büfét üzemeltetõ, Süle Zoltán
Hegyhát Sörözõ, Gangel Zoltán úrnak,
a Hegyhát Sörözõ (Csalitos) kerthelyi-
ség tulajdonosának. 

Hirdetési díjak 2008-ban
1. Lakossági apróhirdetés: � 15 szóig 1 170 Ft

� 15 szó felett szavanként 150 Ft
2. Kerettel kiemelt apróhirdetés: az 1. pontban foglaltak szerint, plusz 1 170 Ft
3. Üzleti apróhirdetés vastag szedéssel: 150 Ft/szó

Felületek � 3 x 5,5 cm 2 400 Ft
� 8,0 x 5,5 cm 4 800 Ft
� 11,5 x 6,0 cm 7 560 Ft
� 11,5 x 11,5 cm 15 900 Ft

4. Üzleti apróhirdetés keretben, emblémával 10% felárral
Felületek: � 3 x 5,5 cm 2 640 Ft

� 8,0 x 5,5 cm 5 400 Ft
� 11,5 x 6,0 cm 7 755 Ft
� 11,5 x 11,5 cm 17 600 Ft

5. Lapunk utolsó oldala kiemelt üzleti hirdetési felületnek számít,
annak feláras hirdetési díjai: 1 oldal 85.600 Ft + áfa (bruttó: 102.720 Ft)

3/4 oldal 64.200 Ft + áfa (bruttó: 77.040 Ft)
1/2 oldal 42.800 Ft + áfa (bruttó: 51.360 Ft)
1/4 oldal 21.400 Ft + áfa (bruttó: 25.680 Ft)
1/8 oldal 10.900 Ft + áfa (bruttó: 13.080 Ft)

A hirdetési díjak
az áfát tartalmazzák!.

Csempék, járólapok,
PVC-k, laminált padlók,

fürdõkádak, zuhanykabinok,
karnisok, függönyök,

polisztirol díszlécek, rozetták
széles választékban kaphatók.

AKCIÓ!
180 cm függöny már 499 Ft/m-tõl
280 cm sötétítõ már 1990 Ft/m-tõl
ADESITAL MAPEI burk.
ragasztó (25 kg) 1390 Ft/zsák
ADESITAL MAPEI
flexragasztó (25 kg) 2990 Ft/zsák

Üvegezés, képkeretezés

Nyitva tartás: H�P: 8.30�17.00
Szo: 8.00�12.00

Rozetta
Lakberendezés

Vasvár
Köztársaság tér 2.
Tel.: 94/573-103

FLOTT PATYOLAT
ÁTVEVÕHELY NYÍLT!

Az angol használtruha boltban, a volt
Gazdabolt helyén (Járdányi u. 6.)

RÖVID HATÁRIDÕVEL
VÁLLALJUK RUHÁK TISZTÍTÁSÁT!
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Vasvári Újság
A VASVÁRI ÖNKORMÁNYZAT LAPJA
Kiadó: Polgármesteri Hivatal, Vasvár

Felelõs kiadó: Dr. Ódor Ildikó jegyzõ
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Anyakönyvi hírek
� Halálesetek: dr. Németh Józsefné sz. Su-

korits Jolán, Lõdör Ferenc, Varga László

Apróhirdetés
� Vasváron 54 m2-es, egyedi fûtéses tégla-

építésû, III. emeleti lakás eladó! Érdeklõdni
lehet telefonon: 06-30/535-4996

AKCIÓ!

kedvezménnyel
kapható február 1-jétõl

a készlet erejéig!
ZÁGORHIDI és Társa Kft.

ÍRÓKÉZ papírbolt
VASVÁR, Járdányi u. 6.

BUDMIL ruházat

20%

Angol és német nyelvtanfolyamokat
hirdetünk Vasváron kezdõ szinttõl
a nyelvvizsgára való felkészítésig.

Belvárosi Nyelvstúdió
Walter Kft. Érdeklõdni: 30/474-9143

Felnõttképzési nyt. sz.: 21225-2007

AZ AKCIÓ
FOLYTATÓDIK!

Ingyenes csatlakozási lehetõség a
kábeltévé-rendszerre.

Feltételek után érdeklõdni lehet:
ZELKA ZRt. ügyfélszolgálata
Vasvár, Petõfi Sándor út 14.
Telefon: 94/370-538
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SIFI GAZDABOLT
AJÁNLATA!

� Motorfûrészek, alkatrészek, láncok, vezetõleme-
zek, lánckenõolaj stb.

� Ágvágó ollók, metszõollók, fûrészek, fejszék, balták
� Megérkeztek a friss kiskerti magok
� Palántaföld, virágföld
� Fûnyíró gépek 3,5 LE-tõl az 5 LE-ig akciós árban
� Somogyi vetõburgonya felíratható, megrendelhetõ!
� Fólia 6,5 m 8,5 m 12 m UV-álló
� Kályhák, kandallók, füstcsövek
� Munkavédelmi ruhák, cipõk, bakancsok, gumi-

csizmák
� Ajándéktárgyak

Áruhitel akár 0% befizetéssel!
Nyitva tartás:

H�P: 8�17-ig � Szo: 8�12-ig
Telefon: 94/370-101, 06-30/9538-477


